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PROTOKÓŁ Nr XXXV/2023 

z XXXV Sesji Rady Gminy Korycin odbytej dnia 30 maja 2023 r. (wtorek) w sali 

konferencyjnej GOKSiT w Korycinie, w godz. 10.00 – 13.30 pod przewodnictwem pani 

Iwony Chwiećko – przewodniczącego Rady Gminy Korycin. 

 

Stan Rady Gminy – 15 radnych 

Obecnych – 14 radnych  

zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą załącznik do oryginału protokołu z Sesji Rady 

Gminy. 

 

Radni obecni podczas obrad sesyjnych: 

1) pan Radosław Andrysewicz 

2) pan Jerzy Burak 

3) pani Iwona Chwiećko 

4) pani Ewa Jakowiec 

5) pani Emilia Lengiewicz 

6) pan Janusz Małyszko 

7) pan Antoni Mróz 

      8)    pan Antoni Pakuła 

      9)    pan Grzegorz Sieńko  

      10)  pan Zdzisław Sitko 

      11)  pan Stanisław Szubzda 

      12)  pan Kazimierz Urban 

      13)  pani Julita Wasilewska 

      14)  pan Leszek Jan Wróbel 

 

Radny nieobecny – pan Marek Brylewicz 

 

Ponadto w posiedzeniu Sesji udział wzięli: 

1) pan Mirosław Lech – Wójt Gminy Korycin  

2) pan Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy 

3) pani Wiktoria Pruszyńska – Sekretarz Gminy 

4) pani Dorota Wiesławska – Dyrektor Przedszkola w Korycinie 

5) pan Adam Bojarzyński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Korycinie 

6) pani Barbara Andrysewicz – Kierownik GOPS w Korycinie 

7) pani Inga Kimborowicz – autorka petycji skierowanej do Rady Gminy 

8) pani Ewa Michnowicz – protokolantka posiedzenia 

 

 Obrady XXXV Sesji Rady Gminy Korycin prowadziła pani Iwona Chwiećko – 

przewodniczący Rady Gminy Korycin. 

 Na początku obrad sesyjnych pani przewodnicząca serdecznie powitała państwa 

radnych  oraz wszystkie osoby obecne na sali obrad. Następnie na podstawie listy obecności 

stwierdziła, że na stan 15 radnych w obradach sesyjnych uczestniczy w tej chwili 14 radnych, 

zatem obrady są prawomocne, gdzie Rada może obradować i podejmować stosowne uchwały. 

Przypomniała, że zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

uchwały zapadają zwykłą większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu Rady w głosowaniu jawnym. Zatem dzisiejsze uchwały powinny być w ten sposób 

podjęte.  

Pani przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad dzisiejszej Sesji został Państwu 

radnym doręczony, zarządzam więc głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku 
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obrad XXXV Sesji Rady Gminy Korycin. Na podstawie wykazu z głosowania imiennego pani 

przewodnicząca stwierdziła, iż w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem 

proponowanego porządku obrad głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca stwierdziła, że porządek 

obrad XXXV Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie (wykaz z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych). 

Oto treść przyjętego porządku obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego XXXV Sesji Rady Gminy Korycin. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy odbytej dnia 30 marca 2023 roku. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Korycin w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Gminy. 

5. Rozpatrzenie sprawozdań z działalności gminnych jednostek organizacyjnych za 

2022 rok, w tym: 

- Szkoły Podstawowej w Korycinie, 

- Przedszkola w Korycinie, 

- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Korycinie (wysłano 17.04.2023 r.), 

- Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Korycinie wraz z Biblioteką 

Publiczną w Korycinie. 

6. Debata na temat Raportu o Stanie Gminy Korycin za 2022 rok i podjęcie uchwały 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania – uchwała Nr XXXV/  /2023 

Rady Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. w powyższej sprawie. 

7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Korycin za 2022 

rok wraz ze sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Korycin za 2022 rok 

(otrzymali Państwo na poprzedniej XXXIV Sesji Rady) – podjęcie uchwały Nr 

XXXV/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. w powyższej sprawie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Korycin, po 

zapoznaniu się z: 

- sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Korycin za 2022 rok (otrzymali    

  Państwo na poprzedniej XXXIV Sesji Rady), 

- sprawozdaniem finansowym za 2022 rok, 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku do sprawozdania z 

 wykonania budżetu Gminy Korycin za 2022 rok, 

- stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Korycin, 

- informacją o stanie mienia Gminy Korycin za 2022 rok (wysłano 04.04.2023 r.) 

uchwała Nr XXXV/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. w powyższej 

sprawie.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju  

Gminy Korycin na lata 2024 – 2034 oraz określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji – uchwała 

Nr XXXV/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. w powyższej 

sprawie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy 

Korycin – uchwała Nr XXXV/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. 

w powyższej sprawie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Korycin, za usługi w 
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zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych – uchwała Nr XXXV/  /2023 Rady 

Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. w powyższej sprawie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Korycin 

– uchwała Nr XXXV/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. w 

powyższej sprawie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji – uchwała Nr XXXV/  /2023 Rady 

Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. w powyższej sprawie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin na 2023 rok – 

uchwała Nr XXXV/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 30 maja 2023 r. w 

powyższej sprawie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na 

lata 2023 – 2033 – uchwała Nr XXXV/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 30 maja 

2023 r. w powyższej sprawie. 

16. Zapoznanie się z Raportem za 2022 rok z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022 - 2025 (wysłano 17.04.2023 r.). 

17. Zapoznanie się z Oceną zasobów pomocy społecznej Gminy Korycin za rok 2022 

(wysłano 17.04.2023 r.). 

18. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Korycin z 

organizacjami pozarządowymi za 2022 rok.  

19. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone przez państwa radnych na poprzedniej Sesji Rady 

Gminy Korycin. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zamknięcie obrad.  

 

Pani przewodnicząca stwierdziła, że zgodnie z proponowanym porządkiem obrad Rada 

Gminy Korycin winna przyjąć protokół z XXXIV Sesji Rady Gminy odbytej dnia 30 marca  

2023 roku. Przypomniała, że był on wyłożony do wglądu państwa radnych w Urzędzie Gminy 

Korycin oraz zamieszczony w BIP Urzędu Gminy, każdy z radnych miał prawo wcześniej 

zapoznać się z jego treścią, wnieść uwagi, poprawki, które w drodze głosowania jawnego 

mogłyby być przyjęte bądź odrzucone przez Radę Gminy po uprzednim wysłuchaniu 

protokolanta. 

Pani przewodnicząca obrad zarządziła przystąpienie do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z XXXIV Sesji. Na podstawie wykazu z głosowania imiennego stwierdziła, iż w 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, głosów 

1 radny wstrzymał się od głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca obrad 

stwierdziła, iż protokół z obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Korycin odbytej dnia 30 marca 2023 

roku został przyjęty większością głosów (wykaz z imiennego głosowania stanowi załącznik do 

protokołu z obrad sesyjnych). 
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Ad.4/   W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad głos zabrał pan Mirosław 

Lech – Wójt Gminy Korycin i przedstawił sprawozdanie Radzie Gminy ze swojej działalności 

w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza z wykonania uchwał Rady. 

W okresie od XXXIV Sesji Rady Gminy Korycin odbytej w dniu 30 marca 2023 roku do dnia 

dzisiejszej Sesji Rady tj. 30 maja 2023 roku realizowałem wspólnie z pracownikami Urzędu 

Gminy i gminnych jednostek organizacyjnych oraz osobiście  następujące zadania: 

1. Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym przekazałem w dniu 4 kwietnia 

2023 r., w ramach nadzoru Wojewodzie Podlaskiemu i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w 

Białymstoku oraz na merytoryczne stanowiska pracy do realizacji uchwały Rady Gminy 

Korycin podjęte podczas obrad XXXIV Sesji Rady tj. 

1) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 

– 2023, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie do Stowarzyszenia 

„Augustowsko – Biebrzański Park Turystyczny”, 

3) w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Korycin w 2023 roku”,  

4) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2024 roku, 

5) w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin na 2023 rok, 

6) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2023 – 2033. 

 2. W dniu  31 marca 2023 r. wziąłem udział w Walnym Zgromadzeniu Lokalnej Grupy 

Działania „Szlak 4 Kultur”.                               

3. W dniach 3-4 kwietnia 2023 r. uczestniczyłem w Sopocie w Samorządowym 

Kongresie Finansowym Local Trends oraz w ogólnopolskim spotkaniu Ruchu Samorządowego 

Tak! Dla Polski. 

4. W dniu 13 kwietnia br. uczestniczyłem w spotkaniach on-line z partnerami z Litwy 

w sprawie wspólnych projektów, a także spotkałem się w Parku Kulturowym w 

Milewszczyźnie z wykonawcą średniowiecznych machin oblężniczych, aby ustalić ich 

lokalizację. 

5. W dniu 14 kwietnia br. wziąłem udział w Suchowoli w spotkaniu Wójtów i 

Burmistrzów gmin należących do Lokalnej Grupy Działania Fundusz Biebrzański. 

6. W dniach 18-19 kwietnia 2023 r. uczestniczyłem w Brukseli posiedzeniach Komisji 

CIVEX oraz ECON Komitetu Regionów.  

7. W dniach 19-23 kwietnia br. odbyła się III edycja Dni Ziemi Korycińskiej, w ramach 

których zaprosiliśmy mieszkańców do wspólnego działania na rzecz naszej gminy. 

Zaplanowane wydarzenia miały na celu ochronę dziedzictwa przyrodniczego i kulturowego. W 

ramach wspólnych działań przedszkolaków, uczniów szkoły podstawowej, urzędników i księży 

Park Plebański, tereny nad zalewem w Korycinie, otoczenie przedszkola w Korycinie, punktu 

przedszkolnego w Bombli i szkoły podstawowej oraz drogi prowadzące z Parku Kulturowego 

w Milewszczyźnie do Parku Plebańskiego zyskały czysty wygląd na wiosnę. Ukwiecono 

również Rynek w Korycinie i tereny przedszkolne, a prace porządkowe zakończyliśmy 

wspólnym ogniskiem i pieczeniem kiełbasek.  

Mieszkańcy sołectw również posprzątali swoje miejscowości, za co raz jeszcze bardzo 

dziękuję.   

8. W dniu 21 kwietnia br., na zaproszenie Polskiej Organizacji Turystycznej, 

przedstawiciele Gminy Korycin uczestniczyli w Warszawie w spotkaniu managerów i 

dyrektorów z całego świata, organizowanym przez Grupę Lotniczą Lufthansa. W Centrum 

Biznesowym w Fabryce Norblina prezentowaliśmy razem z Regionem Puszczy Białowieskiej 
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podlaskie smaki, promując m.in. nasz sztandarowy produkt regionalny, jakim jest Ser 

Koryciński.   

 9. W dniu 24 kwietnia br. podpisałem w Kuratorium Oświaty w Białymstoku umowę 

na zakup książek w ramach Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa. 

 Tego dnia ogłosiłem również przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż kosiarki 

bijakowej i przyczepy ciężarowej. Przetarg odbył się 25 maja br. i nie wpłynęła żadna oferta na 

zakup tych urządzeń. 

 10. W dniach 26-28 kwietnia 2023 r. uczestniczyłem w Lublinie, wspólnie z Sekretarz 

Gminy, w Forum Poszukiwania Partnerów do wspólnych działań projektowych w Programie 

Polska – Ukraina 2021 – 2027.    

 11. Z końcem kwietnia br. złożyliśmy 6 wniosków o dofinansowanie do programu 

transgranicznego Interreg Litwa – Polska 2021 – 2027. Złożone wnioski dotyczą projektów:  

- ochrona przeciwpożarowa gminy m.in. poprzez doposażenie OSP w sprzęt specjalistyczny 

oraz zakup ciężkiego wozu bojowego dla OSP Korycin, 

- przywrócenie bioróżnorodności zbiornikowi wodnemu w Korycinie – czyszczenie zbiornika, 

utworzenie ścieżki spacerowej wokół zalewu z remontem kładek, 

- infrastruktura przy zbiorniku wodnym w Korycinie – budowa parkingu dla samochodów 

osobowych oraz remont pomieszczeń w budynku UG – sala konferencyjna i warsztatowa, 

- budowa punktów postojowych przy szlaku rzeki Kumiałka w Aulakowszczyźnie, Rudce i 

Gorszczyźnie, 

- budowa tężni solankowej w Parku Kulturowym w Milewszczyźnie, 

- przebudowa boiska przy Szkole Podstawowej w Korycinie – wymiana nawierzchni na trawę 

syntetyczną, przebudowa bieżni, urządzeń lekkoatletycznych i trybun.  

 12. W dniu 30 kwietnia br. rozpoczęliśmy sezon turystyczny w Parku Kulturowym 

Korycin – Milewszczyzna, otwierając jego bramy dla zwiedzających. Uczestniczyłem w 

uroczystym otwarciu nowej atrakcji Parku – wystawy średniowiecznych machin oblężniczych.  

 13. W dniu 3 maja 2023 r. wziąłem udział w uroczystych obchodach rocznicy 

uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Rozpoczęliśmy mszą św. w korycińskim kościele z oprawą 

muzyczną, którą zapewnił Chór Epoka. Następnie złożyliśmy kwiaty pod pomnikiem 

Marszałka Piłsudskiego na Rynku w Korycinie i wspólnie odśpiewaliśmy Hymn Narodowy. 

Po uroczystościach odbył się I Koryciński Rajd Nordic Walking, który wiódł szlakiem 

czerwonym, przebiegającym przez najpiękniejsze miejsca naszej gminy. Świętowanie 

zakończyliśmy ogniskiem i średniowiecznymi atrakcjami w Parku Kulturowym w 

Milewszczyźnie. 

 14. W dniu 5 maja 2023 r. ogłosiłem kolejne postępowanie przetargowe na „Rozbudowę 

sieci wodno – kanalizacyjnej w Korycinie, ulica Krukowska”. Planujemy wykonanie w 

systemie „zaprojektuj i wybuduj” inwestycji polegającej na budowie z rozbudową sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej w Korycinie przy ul. Krukowskiej. Sieć sanitarna – długość ok. 

114 metrów z dwoma przyłączami, przepompownia ścieków oraz sieć wodociągowa – długość 

128 metrów z dwoma przyłączami. Otwarcie ofert miało miejsce 26 maja, wpłynęło 5 ofert, 

wszystkie powyżej zakładanego kosztu inwestycji. Najtańsza oferta opiewała na kwotę 

417 523,50 zł od firmy Inżynieria Polska Spółka z o.o. z Warszawy. Kwota przeznaczona na 

inwestycję wynosi 200 000 zł.  

15. W dniu 8 maja br. ogłosiłem nabór na stanowisko pracy ds. księgowości w Referacie 

Finansowym UG Korycin. 

Tego dnia spotkałem się również z mieszkańcami wsi Mielniki w celu omówienia prac przy 

trwającym remoncie drogi w tej miejscowości. 

 16. W dniu 9 maja 2023 r. uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Korycin. 
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Tego dnia wybraliśmy także wykonawcę zadania pn. „Budowa oczyszczalni ścieków w 

Korycinie”. Wpłynęły dwie oferty, korzystniejszą przedstawiło Przedsiębiorstwo 

Produkcyjno–Usługowe Dalba Sp. z o.o. Białystok z ceną 6 494 400,00 zł brutto (5 280 000 zł 

netto) – możliwość odliczenia VAT. Dofinansowanie z PROW wynosi 4 936 982,00 zł. Druga 

oferta wynosiła prawie 9 mln zł. Jest to zadanie w trybie „zaprojektuj i wybuduj”, termin 

realizacji – 20 miesięcy od podpisania umowy, którą zamierzamy podpisać w czerwcu br.   

 17. W dniu 11 maja 2023 r. spotkałem się z przedsiębiorcami z terenu Gminy Korycin. 

Spotkanie dotyczyło m.in. przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Korycin na 

lata 2024 – 2034 i możliwości zgłaszania przez mieszkańców zmian w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. Uczestniczył w nim również Zastępca Dyrektora 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Białymstoku, który przedstawił 

zgromadzonym plany przebudowy dróg krajowych na terenie województwa podlaskiego, a 

szczególnie odcinka drogi krajowej nr 8, przebiegającego przez teren naszej gminy. 

 18. W dniu 14 maja br. wziąłem udział w Sokółce w obchodach Powiatowego Święta 

Strażaka i jeszcze raz pragnę wszystkim druhnom i druhom z jednostek OSP naszej gminy 

życzyć zdrowia i wszelkiej pomyślności. 

Tego dnia uczestniczyłem również w Warszawie w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin 

Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. 

 19. W dniach 15-16 maja 2023 r. wziąłem udział w Warszawie w Zgromadzeniu 

Ogólnym Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. 

 20. Umieściliśmy na stronie internetowej Urzędu Gminy oraz na gminnym Facebooku 

ankiety skierowane do mieszkańców i do przedsiębiorców, niezbędne w konsultacjach 

społecznych prowadzonych w ramach opracowywania Strategii Rozwoju Gminy Korycin na 

lata 2024 – 2034. Zwracam się z prośbą o ich uzupełnienie, abyśmy mogli poznać opinie 

mieszkańców w sprawach najistotniejszych w kontekście dalszego rozwoju Gminy Korycin. 

Wszystkie państwa pomysły i rekomendacje są bardzo ważne, zaś ankieta jest anonimowa, a 

uzyskane informacje zostaną wykorzystane tylko i wyłącznie na potrzeby opracowania 

Strategii Rozwoju naszej gminy. Ankiety można wypełnić elektronicznie lub w wersji  

papierowej, którą następnie należy złożyć w sekretariacie UG, przesłać pocztą na nasz adres 

lub przesłać skan ankiety na adres mailowy urzędu. Można ją również wrzucić do urny 

znajdującej się w holu wejściowym budynku UG. Wypełnione ankiety proszę składać do końca 

maja br.   

 21. W dniu 18 maja 2023 r. uczestniczyłem wideokonferencji posiedzenia Zespołu ds. 

Obszarów Wiejskich, Wsi i Rolnictwa Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego. 

 22. W dniu 19 maja br. wziąłem udział w spotkaniu z mieszkańcami Korycina.  

 23. W dniu 23 maja br. podpisałem umowę z Gazbiałystok Spółka z o.o. w 

Białymstoku na budowę sieci wodnej i kanalizacyjnej nad zalewem w Korycinie. Budowa 

obejmuje sieć przy ulicy Królowej Marii Ludwiki Gonzagi za kwotę 195 693,00 zł brutto.  
 24. W dniu 26 maja 2023 r. wziąłem udział w posiedzeniu Komisji Gospodarki i 

Budżetu Rady Gminy Korycin. 

 25. W dniach 28-29 maja 2023 r. delegacja Gminy Korycin uczestniczyła w 

tradycyjnym święcie „Kwiaty Polskie” podczas wizyty w partnerskim mieście Niemenczyn na 

Litwie. 

  26. Wydałem następujące zarządzenia:  

1) jako organ wykonawczy w sprawach: 

a) Zarządzenie Nr 137/2023 z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Korycin na 2023 rok, 

b) Zarządzenie Nr 138/2023 z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie opracowania planu finansowego 

dla wydzielonego rachunku środków Funduszu Pomocy, 
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c) Zarządzenie Nr 139/2023 z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie opracowania planu finansowego 

dla wydzielonego rachunku środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, 

d) Zarządzenie Nr 140/2023 z dnia 12 kwietnia 2023 r. w sprawie sprzedaży mienia 

komunalnego stanowiącego własność Gminy Korycin oraz powołania komisji ds. 

przeprowadzenia przetargu, 

e) Zarządzenie Nr 141/2023 z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Korycin na 2023 rok, 

2) jako kierownik urzędu w sprawach: 

a) Zarządzenie Nr 54/2023 z dnia 24 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

realizacji „Programu Współpracy Gminy Korycin z organizacjami pozarządowymi za 2022 

rok”, 

b) Zarządzenie Nr 55/2023 z dnia 8 maja 2023 r. w sprawie naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze w Urzędzie Gminy Korycin. 

 27. Opracowano projekty uchwał i inne materiały będące przedmiotem obrad dzisiejszej 

Sesji.   

Pani przewodnicząca poinformowała, że Rada Gminy wysłuchała sprawozdania z 

działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Gminy i 

nie wniosła do w/w sprawozdania uwag i zastrzeżeń. 

 

 

 

Ad.5/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy rozpatrzy sprawozdania z działalności gminnych jednostek 

organizacyjnych za 2022 rok, w tym: 

- Szkoły Podstawowej w Korycinie, 

- Przedszkola w Korycinie, 

- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

- Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Korycinie wraz z Biblioteką Publiczną w 

Korycinie. 

Powyższe sprawozdania państwo radni otrzymali i był czas, aby dokładnie się z nimi zapoznać, 

jeśli jednak są pytania, to oczywiście proszę o ich zadawanie. 

Jako pierwsze rozpatrzymy sprawozdanie z działalności Szkoły Podstawowej im. 

Stefana Kardynała Wyszyńskiego w Korycinie. Zapraszam do zadawania pytań.  

Radna Emilia Lengiewicz – pytań nie mam, ale w tym roku jestem w szkole 

przewodniczącą Rady Rodziców i uważam, ze współpraca układa się bardzo dobrze, przepływ 

informacji jest dobry. Chciałabym podziękować za to, że istnieje od października fanpage 

szkoły, gdzie są zamieszczane wszystkie bieżące informacje, co zwiększa przepływ informacji 

i rodzice mogą na bieżąco śledzić nie tylko działania w danej klasie, ale w całej szkole i mogą 

się przyłączyć do tych działań. 

Dyrektor SP Adam Bojarzyński – witam wszystkich państwa, jest mi bardzo miło, że 

mogę uczestniczyć w obradach Rady Gminy Korycin – są to moje pierwsze obrady. Tak jak 

wiecie od 1 września 2022 roku mam przyjemność pełnienia funkcji dyrektora szkoły w 

Korycinie. Tak, jak pani Emilia zauważyła staramy się, żeby ta współpraca przebiegała jak 

najlepiej, a przepływ informacji był na bieżąco zarówno z rodzicami, jak i organem 

prowadzącym czyli z Gminą Korycin. W razie jakichkolwiek pytań zapraszam do szkoły, 

jesteśmy otwarci, chętnie przyjmiemy wszelkich interesantów, porozmawiamy. 

Przewodnicząca Rady – dziękuje i przechodzimy do kolejnego sprawozdania, tym 

razem Przedszkola w Korycinie i Punktu Przedszkolnego w Bombli. Zapraszam do zadawania 

pytań.  
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Radna Emilia Lengiewicz – pytań nie mam. W tym przypadku akurat jestem 

wiceprzewodniczącą, cieszę się na współpracę. Wczoraj był piknik rodzinny, bardzo wesoło i 

rodzinie było. Dziękuję za organizację, wszelkie pomoce i przepływ informacji. Bardzo fajne 

są oba fanpage danych grup wiekowych i rodzice na bieżąco mogą śledzić wszystkie 

poczynania.  

Dyrektor Przedszkola Dorota Wiesławska – mogę tylko ze swej strony podziękować 

wszystkim zgromadzonym i rodzicom, którzy może nawet niektórzy nas słuchają, ale przede 

wszystkim organowi prowadzącemu i kierownikom jednostek, którzy wspierają przedszkole. 

Ten rok nie był dla mnie osobiście łatwym rokiem, tym bardziej dziękuję za pomoc w 

prowadzeniu przedszkola i myślę, że nadal będzie dobrze, a może jeszcze lepiej.  

Iwona Chwiećko – przewodnicząca Rady – tego pani i sobie życzymy i dużo zdrowia.  

Teraz przechodzimy do punktu następnego – sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Korycinie. Zachęcam do pytań.  

 Radna Emilia Lengiewicz – w przypadku konsultacji, które odbywają się w punkcie 

informacyjnym w Korycinie we wtorki od 18.00 do 20.00 - czy trzeba się umawiać wcześniej 

czy osoba, która pełni dyżur w punkcie jest zawsze w każdy wtorek? 

 Kierownik GOPS Barbara Andrysewicz – tak, jest w każdy wtorek w punkcie, ale 

praktykowany jest wcześniejszy kontakt telefoniczny, bo ona musi ustalić, ile osób może w 

danym momencie przyjść. U nas w ośrodku można uzyskać nr telefonu do tej pani.  

 Radna Lengiewicz – w przypadku wypłacanych świadczeń opiekuńczych w 2022 roku 

– jak to się kształtuje na przestrzeni lat, czy to jest wzrost czy raczej spadek wypłacanych 

świadczeń? 

 Kierownik GOPS – to zależy, jaki jest rok i jak te osoby zgłaszają się na komisje. Zasiłki 

są wypłacane z budżetu państwa. Świadczenia pielęgnacyjne w tamtym roku wzrosły. Dużo 

osób się odwoływało od decyzji i Kolegium przyznawało, bo świadczenie pielęgnacyjne jest 

przyznawane na niepełnosprawne dziecko, ale teraz także osoby dorosłe z niepełnosprawnością 

mogą z tego skorzystać, bo po odwołaniu Kolegium świadczenie przyznaje np. jeśli jest mama 

chora i córka rezygnuje z pracy do opieki nad mamą , to z takiego świadczenia może skorzystać. 

U nas decyzja jest zawsze odmowna według prawa i tylko Kolegium może to zmienić.  

Chciałabym także serdecznie podziękować swoim pracownikom za tamten trudny rok, bo jak 

widać z naszego sprawozdania, dostaliśmy bardzo dużo dodatków, które realizowała pani 

Katarzyna Lachowicz – Bielawska i dziękuję jej za bardzo ciężką pracę, bo był to ogrom 

wniosków, informacji i wydanych decyzji. Dziękuję także swoim pracownikom socjalnym, 

którzy nas wspierali w tym wszystkim.  

 Przewodnicząca obrad – przechodzimy do kolejnego sprawozdania Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Turystyki. Nie ma dziś z nami pani Dyrektor, więc jeśli są jakieś pytania, to 

odpowie na nie pan Wójt bądź przekażemy je Dyrektor i odpowiemy na następnej Sesji.  

 Wójt Gminy – Wysoka Rado pozwoliłem pani Dyrektor na nieobecność na dzisiejszej 

Sesji, jako że dziś jest Zgromadzenie Podlaskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej, a 

Dyrektor jest tam delegatem. Jeżeli będą jakieś pytania, to pani Dyrektor jest pod telefonem. 

Jeżeli na te pytania ja będę mógł odpowiedzieć, to się postaram, a jeżeli nie damy rady, to 

odpowiemy na następnej Sesji. Myślę, że państwo rozumiecie tą nieobecność. Zezwoliłem pani 

Dyrektor na  nią z całą świadomością, ażeby reprezentowała Gminę Korycin w tym ważnym 

gronie. 

 Pytań nie było, więc pani przewodnicząca stwierdziła, że rozumie, iż wszystko jest jasne 

i przechodzimy do punktu następnego porządku obrad. 
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Ad.6/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy rozpatrzy Raport o stanie Gminy Korycin za 2022 rok i 

odbędzie w tej kwestii debatę, a następnie podejmie uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy wotum zaufania.  

Raport państwo radni otrzymali i mieli możliwość dokładnego przeanalizowania jego treści. 

Zachęcam do dyskusji i zadawania pytań. 

 

Zgodnie z wprowadzoną w 2018 roku nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym, 

mającą na celu zwiększenie udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i 

kontrolowania organów publicznych wójt co roku, do dnia 31 maja, ma obowiązek przedstawić 

radzie gminy raport o stanie gminy, który podsumowuje jego działalność w poprzednim roku 

kalendarzowym. 

Art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40) wskazuje, że rada gminy 

rozpatruje powyższy raport podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała w sprawie 

udzielenia lub nieudzielenia wójtowi absolutorium. Raport rozpatrywany jest w pierwszej 

kolejności. Nad przedstawionym raportem przeprowadza się debatę, w której głos zabierają 

radni i mieszkańcy. Po zakończeniu debaty rada gminy przeprowadza głosowanie nad 

udzieleniem wójtowi wotum zaufania. 

 Uchwałę o udzieleniu wójtowi wotum zaufania rada gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady. 

 Radna Emilia Lengiewicz – mam pytanie dotyczące inwestycji w Gminie Korycin. Jest 

tu informacja o sumie, która zostanie wydana na inwestycje w Milewszczyźnie. Wiemy, że 

Zarząd Województwa udzielił pomocy w wysokości 200 tys. zł, skąd pozostała kwota? 

Inwestycja – 5 mln zł, 3,6 mln zł z dofinansowania z tzw. Polskiego Ładu, skąd reszta i kiedy 

druga transza zostanie wypłacona? 

 Wójt Gminy – sami państwo wiecie, że umowa została podpisana, a inwestycja jest 

realizowana. Występuje tam szereg różnych problemów, z którymi staramy się sobie poradzić, 

a które nie były przewidziane jak np. woda w gruncie. Jeżeli chodzi o środki finansowe, to są 

one zabezpieczone. Wciąż się staramy, żeby znaleźć jakieś dodatkowe źródło finansowe, ażeby 

pieniędzy własnych było tam ulokowanych mniej, ale jeżeli się nie uda, to ta inwestycja i tak 

zostanie zrealizowana, odebrana i opłacona. Jeżeli chodzi o opłacenie pierwszej faktury, to 

zwrócę się do pana Skarbnika … 

 Skarbnik Gminy – jeśli chodzi o pierwszą transzę płatności, to została opłacona na 

początku marca tego roku, częściowo z pieniędzy pochodzącymi z Polskiego Ładu, a częściowo 

z pieniędzmi pochodzącymi z budżetu naszej gminy. 

 Wójt – po za tym przypomnę państwu, że oprócz tej inwestycji zostały tam zrealizowane 

inne przedsięwzięcia ze środków zewnętrznych m.in. Towarzystwo Przyjaciół Ziemi 

Korycińskiej pozyskało około 240 tys. zł, gdzie budżet gminy nie partycypował ani grosza, na 

niezwykłą wystawę machin oblężniczych oraz wyposażenie „małego rycerza”, z którego przede 

wszystkim dzieci się cieszą i korzystają na warsztatach. Oprócz tego wiata Małego Archeologa 

i szereg innych rzeczy. A w międzyczasie były inne środki zewnętrzne, które wzbogaciły ofertę 

tego miejsca. Ku końcowi zmierzają prace nad nowym grodem w Milewszczyźnie. Będzie to 

perełka, która już sprowadza wielu turystów, a z pewnością będzie ich znacznie więcej, gdy 

budowa się zakończy.  

 Radna Lengiewicz – w przypadku działu Rolnictwo i Ochrona Środowiska w ubiegłym 

roku było działania polegające na usuwaniu folii rolniczej z dofinansowaniem. Czy w tym roku 

też jest przewidziane takie usuwanie? 
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 Odpowiedział pan Wójt – w tym roku nie było zainteresowania ze strony rolników, jako 

że sytuacja na rynku się zmieniła i do rolników bezpośrednio przyjeżdżają odbiorcy tej folii 

wręcz zostawiając jeszcze parę groszy czy słowa podziękowania, że tą folię dostali. Folia, której 

nikt wcześniej nie chciał odbierać stała się materiałem potrzebnym, stąd też nie 

organizowaliśmy akcji jej odbioru. W tamtym roku również zadeklarowana przez rolników 

ilość folii do odebrania nie została zrealizowana nawet w 50%, czyli widzimy, jak ta sytuacja 

się zmienia. Gdyby była potrzeba z pewnością złożylibyśmy wniosek do WFOŚiGW w tej 

sprawie. 

 Pani przewodnicząca obrad poprosiła Jerzego Burak – przewodniczącego Komisji 

Gospodarki i Budżetu o odczytanie wypracowanej opinii w sprawie projektów uchwał na 

dzisiejszą Sesję z posiedzenia Komisji, które odbyło się 26 maja 2023 roku.  

 Pan przewodniczący przedstawił pozytywną opinię w sprawie uchwał. 

 

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca stwierdziła, 

że Rada Gminy Korycin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy wotum zaufania.  

 

UCHWAŁA NR XXXV/272/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 

 

Ad.7/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Korycin za 2022 rok. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz powyższe sprawozdania państwo radni otrzymali. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40) oraz art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych (t.j. Dz.U. z 2022 r. poz.1634 ze zm.) rozpatrywanie i zatwierdzanie sprawozdania 

finansowego jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

należy do wyłącznej właściwości rady gminy. Rada gminy powinna tego dokonać w terminie 

do dnia 30 czerwca roku następującego po danym roku budżetowym. 

Przedłożone przez Wójta Gminy Korycin sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu za 

2022 rok uzyskało pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 

(uchwała Nr RIO.II-00321-137/2023 z dnia 24 kwietnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Korycin sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Korycin za 2022 rok). 

Następnie sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Rewizyjną Rady 

Gminy Korycin podczas posiedzenia tej Komisji w dniu 9 maja 2023 roku. 

 Na tej podstawie przygotowany został powyższy projekt uchwały.  
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 Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Korycin za 2022 rok.  

 

UCHWAŁA NR XXXV/273/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Korycin za 2022 rok 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 

 

Ad.8/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Korycin, po zapoznaniu się z: 

- sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Korycin za 2022 rok, 

- sprawozdaniem finansowym za 2022 rok, 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku do sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Korycin za 2022 rok, 

- stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Korycin, która wnioskuje o udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy,  

- informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Korycin za 2022 rok. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz wszystkie powyższe sprawozdania i opinie 

państwo radni otrzymali. Proszę o zadawanie pytań. 

Zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (t.j. 

Dz.U. z 2022 r. poz. 1634 ze zm.), organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, co do 

zasady nie później niż do 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym, podejmuje 

uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu jednostki samorządu terytorialnego.  

Z wnioskiem w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy występuje 

do Rady Gminy Komisja Rewizyjna (art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym). Komisja Rewizyjna wystąpiła do Rady Gminy Korycin z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2022 rok został przekazany 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu zaopiniowania i RIO wydała opinię pozytywną. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. 

z 2023 r. poz. 40) do wyłącznej kompetencji Rady Gminy należy podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia lub nieudzielenia absolutorium. 

 Mając powyższe na uwadze przedstawiony projekt uchwały jest uzasadniony.  

 

 Radna Emilia Lengiewicz – mam pytanie do zestawienia zmian funduszy jednostki z 

opinii RIO – czego dotyczy punkt I2.1 w sprawie strat za ubiegły rok w wysokości ponad 9 mln 

zł? 
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Odpowiedział Skarbnik Gminy – z tego zestawienia możemy wyczytać, jak się 

zmieniały fundusze gminy w 2022 roku i tak jak państwo widzicie jedna z pozycji pokazuje 

kwotę ok. 9,5 mln zł i są to skumulowane straty, które wygenerowały jednostki budżetowe 

podległe budżetowi. W konstrukcji budżetowej naszej gminy jest tak, że wszystkie dochody 

budżetu są przepisywane budżetowi gminy jako jednostce budżetowej, a wydatki budżetu 

generowane są przez poszczególne jednostki budżetowe, a więc urząd gminy, przedszkole, 

gminny ośrodek pomocy społecznej i przez szkołę podstawową. Te jednostki, które nie mają w 

swoich planach żadnych dochodów, a mają tylko wydatki generują straty, a jednostka urzędu 

gminy oprócz wydatków ma również wszelkiego rodzaju dochody, które wpływają na konto 

budżetu.  Pozycja, o której mówi pani radna to są wydatki wygenerowane przez GOPS, szkołę 

i przedszkole, ale w kolejnej pozycji jest kwota prawie 14 mln zł i to jest zysk, jaki wypracował 

urząd, mając w sobie wszelkie dochody. Tak więc rozpatrując wynik całego budżetu gminy 

musimy wiedzieć, że niektóre jednostki generują straty, a jedna jednostka generuje zyski.  

 Przewodnicząca Rady pani Iwona Chwiećko przedstawiła opinię Komisji Rewizyjnej, 

którą wypracowała ona na swoim posiedzeniu – jest pozytywna, mają ją państwo w swoich 

materiałach, więc nie będę jej odczytywać, Mają państwo także opinię RIO wydaną do opinii 

Komisji Rewizyjnej i ona także jest pozytywna.   

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pan 

wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie jawne. W 

głosowaniu imiennym udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 

3 radnych wstrzymało się od głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Korycin za 2022 rok. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/274/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Korycin za 2022 rok  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 Przewodnicząca obrad pogratulowała Wójtowi uzyskania absolutorium. 

 

Wójt Mirosław Lech – dziękuję państwu za zaufanie w swoim imieniu i wszystkich, 

którzy ze mną współpracują. Uważam, że mam mały zespół ludzi, ale jeden z najlepszych w 

województwie. To, że ja czasami wyjeżdżam czy w Polskę czy do Europy, nie ma żadnego 

znaczenia dla pracy Gminy Korycin i pracy urzędników, ponieważ jak powiedziałem – mam 

świetny zespół i świetnych szefów jednostek organizacyjnych. Myślę, że tu widzieliście ich 

merytoryczność ale również, że zachodzące zmiany powodują nie regres, ale idziemy do 

przodu. Tak samo od 1 stycznia reforma struktury urzędu, ona idzie w nowym kierunku, z 

duchem czasu, z potrzebami. Wszystkim moim współpracownikom chciałem podziękować i 

pogratulować, bo to co robimy w Gminie Korycin,  to jest Wasza zasługa. Dziękuję również 

Wam pani przewodnicząca i Wysoka Rado, ponieważ dzięki Waszej mądrości, zrozumieniu, 

patrzeniu w przyszłość, czasami zaciśnięciu dłoni, bo chciałoby się więcej albo inaczej, robimy 

to, co robimy. Można powiedzieć, że już zrobiliśmy cudeńko z tej gminy, a to, co zamierzamy 

i to, co jest w trakcie, to są naprawdę wielkie sprawy , które przede wszystkim służą rozwojowi, 

a nie zabawie, nie trwonieniu pieniędzy, tylko to jest wszystko inwestycja w rozwój. My 

jesteśmy stąd i to, że się nam udaje, to jest sukces wszystkich mieszkańców, których serdecznie 

pozdrawiam i którym też gratuluję, bo to także Wasza zasługa.  
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Ad.9/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Strategii Rozwoju Gminy Korycin na lata 2024 – 2034 oraz określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo rani otrzymali. 

Potrzeba rozpoczęcia prac nad opracowaniem Strategii Rozwoju Gminy Korycin 

podyktowana jest upływem okresu obowiązywania Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2016 – 

2022 dla Gminy Korycin.  

Posiadanie strategicznego dokumentu przez jednostkę terytorialną jest pierwszym krokiem 

programowania jej rozwoju społeczno-gospodarczego.  Strategia rozwoju nie jest dokumentem 

o charakterze obowiązkowym, niemniej posiadanie tego dokumentu umożliwia pozyskiwanie 

środków zewnętrznych na realizację zadań własnych Gminy zgodnych z jej zapisami. Ze 

względu na wprowadzone w 2020 roku zmiany w ustawie o zasadach planowania polityki 

rozwoju oraz szeregu innych ustaw, konieczne jest zainicjowanie procesu tworzenia Strategii 

poprzez podjęcie stosownej uchwały. Dokument musi być zgodny z zasadami planowania 

zrównoważonego rozwoju i spójny z obowiązującymi dokumentami programowymi na 

szczeblu krajowym i regionalnym. 

Proces opracowania nowej Strategii Rozwoju Gminy będzie uwzględniać zmieniającą się 

sytuację społeczno-gospodarczą regionu oraz zmiany zachodzące w sferze zarządzania jego 

rozwojem, wynikające z nowych uwarunkowań rozwoju całego kraju. Istotne jest odniesienie 

się do obecnych, jak i perspektywicznych wyzwań globalizacyjnych oraz priorytetów rozwoju 

Unii Europejskiej. Należy wziąć pod uwagę potrzeby społeczności lokalnej, które zmieniają się 

na przestrzeni lat. Należy zidentyfikować je pod kątem zasadności realizacji poszczególnych 

zadań z rzeczywistymi potrzebami mieszkańców. Możliwość sporządzenia Strategii wynika z 

art. 10e ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 9 ustawy z dnia 

6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. Proces opracowania tego 

dokumentu został odpowiednio zaplanowany, a jego organizacja opierać się będzie o zasadę 

jawności i otwartości. Istotną rolę w jego tworzeniu odegrają mieszkańcy gminy, organizacje 

pozarządowe oraz przedstawiciele lokalnych przedsiębiorców, dzięki czemu powstanie 

dokument szeroko akceptowany społecznie. 

 Wobec powyższego podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 Radna Emilia Lengiewicz – ja mam pytanie od mieszkańców - kto opracowywał pytania 

do ankiety, która jest dostępna? 

 Odpowiedział pan Wójt – pytania zaproponowała pani, która opracowuje tą Strategię, a 

potem zostały one jeszcze uzupełnione o pomysły, które zrodziły się wśród nas. Możemy ją 

jeszcze uzupełnić. Jeżeli macie państwo uwagi, że czegoś brakuje, albo źle brzmi, nic nie stoi 

na przeszkodzie, proszę to po prostu zgłosić.  

 Radna Lengiewicz – sporo osób starszych pyta mnie, kiedy wróci poczta na swoje 

miejsce? Może warto by było zadać w ankiecie takie pytanie, bo teoretycznie jest to w jednym 

budynku, ale pokonanie schodów osobom starszym jest problematyczne.  

 Wójt Gminy – możemy takie pytanie zadać, nic nie stoi na przeszkodzie. Ja się 

spotykam tylko i wyłącznie z satysfakcją i uwagami, które są wyłącznie pozytywne, że akurat 

w jednym miejscu wszystko się skupiło, ale jeżeli jest taka potrzeba, to możemy ankietę 

uzupełnić o to i inne pytania. 

 Sekretarz Gminy – nie możemy, bo to nie jest pytanie strategiczne. 
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Wójt – możemy zbudować inną ankietę, bo tu pani Sekretarz ma rację, to nie są pytania 

strategiczne. Ta ankieta służy budowie Strategii. Przede mną stoją kolejne zadania w wielu 

wsiach i chciałbym się spotkać z jak największą liczbą mieszkańców nie tylko w sprawie 

Strategii, ale w sprawie bieżących spraw m.in. takich, o których pani mówi. Możemy przenieść 

pocztę, ale mamy podpisaną świetną umowę jeżeli chodzi o tą lokalizację.   

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Korycin na lata 2024 – 2034 oraz 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii, w tym trybu 

konsultacji. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/275/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Korycin na lata 

2024 – 2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii, w tym trybu konsultacji  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 

 

Ad.10/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy 

Korycin. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali.  

Celem uchwały jest ochrona, poprawa stanu technicznego oraz zahamowanie procesu 

niszczenia zasobów dziedzictwa kulturowego na terenie Gminy Korycin.  

Zgodnie z art. 81 ust 1 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad 

zabytkami w trybie określonym odrębnymi przepisami, dotacja na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków może 

być udzielona przez organ stanowiący gminy, na zasadach określonych w podjętej przez ten 

organ uchwale. W art. 82 ust. 2 ww. ustawy stwierdzono także, że „dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru 

jest zadaniem z zakresu administracji publicznej”. Wpis do rejestru zabytków powoduje 

znaczne ograniczenia dla właścicieli i użytkowników takich obiektów w zakresie ich 

użytkowania czy planowania ewentualnych przekształceń. Ponadto stawiane są wyższe niż w 

przypadku innych obiektów wymagania dotyczące stosowania odpowiednich materiałów, od 

wykonawcy oczekuje się wysokich, często specjalistycznych kwalifikacji, zobowiązuje się 

właściciela do ustanowienia nadzoru konserwatorskiego nad realizacją prac itp. Czynniki te 

powodują, że zarówno użytkowanie, jak i inwestycje przy obiektach zabytkowych są bardziej 

kosztowne niż przy innych budynkach. Z tego względu wsparcie finansowe z budżetu gminy 

dla właścicieli i posiadaczy zabytków stanowić będzie znaczne ułatwienie. Dotacje z budżetu 

gminy umożliwią podjęcie przez właścicieli, użytkowników prac konserwatorskich przy tych 
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obiektach i poprawią stan techniczny i estetyczny, jak i przyczynią się do zachowania 

dziedzictwa kulturowego naszej gminy.  

Uchwała określa zasady udzielania dotacji celowej na pokrycie nakładów koniecznych 

na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskie lub robót budowlanych przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków. Zakres dotowanych zadań określa art. 77 ustawy z dnia 23 

lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami. 

Radna Emilia Lengiewicz – w sprawie takiej dotacji mogą się zgłaszać tylko 

mieszkańcy naszej gminy czy też inne osoby, które posiadają na terenie naszej gminy takie 

budynki? No i o jakich kwotach jest mowa w przypadku takiej dotacji? 

Odpowiedziała pani Sekretarz – chodzi o zabytek zlokalizowany na terenie naszej 

gminy, a nie osobę zamieszkującą naszą gminę. A kwoty to indywidualnie, w zależności, o 

jakim zabytku mówimy, nie ma żadnych konkretnych kwot ani progów. Jest po prostu 

wyszczególnione na podstawie ustawy, jakiego rodzaju prace mogą być sfinansowane. 

Właściciel zabytku zwraca się na wniosku załączonym do uchwały i potem jest kwota 

indywidualnie szacowana w zależności, w jakim stanie jest zabytek i jakiego rodzaju prace 

mają to być.  

Wójt dodał, że jedynym kryterium są nasze możliwości finansowe, budżet gminy. 

Można złożyć wniosek na 10 mln zł, ale sami wiemy, co Wysoka Rada może z tym wnioskiem 

zrobić, może przyznać rację wnioskodawcy, ale … 

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pan 

wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie jawne, jednocześnie 

zaznaczając, że w § 3 ust. 1 brakuje słowa „do” 100%.  W głosowaniu imiennym udział wzięło 

14 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 

terenie Gminy Korycin. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/276/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie  zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Korycin 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 

 

Ad.11/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Korycin, za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

Zgodnie z art. 6 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 2519 ze zm.) w stosunku do właścicieli nieruchomości, na 
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których powstają odpady komunalne, a którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, muszą zostać określone górne stawki 

opłaty za opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych 

zgromadzonych w zbiorniku bezodpływowym i opróżnianie osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków.  

W związku z powyższym występuje konieczność określenia dodatkowo stawek dla osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i aktualizacji poprzedniej stawki za odbiór 

odpadów komunalnych oraz odbiór nieczystości ciekłych ze zbiorników bezodpływowych.  

Przedsiębiorcy świadczący usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości oraz usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków, a także transportu nieczystości ciekłych 

mogą we własnym zakresie regulować ceny świadczonych przez siebie usług na podstawie 

faktycznie poniesionych kosztów związanych z prowadzeniem działalności w przedmiotowym 

zakresie, jednak nie mogą przekroczyć górnych stawek opłat określonych w uchwale.  

W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

Radna Emilia Lengiewicz – ja przy okazji tej uchwały chciałam zapytać o spis 

zbiorników, który aktualnie jest przeprowadzany na terenie naszej gminy. Spis, ile zbiorników 

znajduje się na terenie gmina posiada, a teraz chodzi o aktualizację czy sprawdzenie, że są 

użytkowane? 

Odpowiedział Wójt Gminy – chodzi o nowy, ustawowy obowiązek, który spoczywa na 

Wójcie i gminie kontroli zbiorników i oczyszczalni na terenie gminy. Ażeby to zrobić jest też 

obowiązek zgłoszenia przez właściciela nieruchomości posiadanego zbiornika do urzędu 

gminy, stąd podaliśmy taką informację, żeby właściciele nieruchomości byli świadomi, że 

podobnie jak z piecami, taki obowiązek spoczywa na każdym z nas, a my – jako samorząd 

zostaliśmy ustawowo zobligowani do kontrolowania, czy właściciel nieruchomości zgodnie z 

prawem te zbiorniki opróżnia.  

Radny Grzegorz Sieńko – to do kiedy mamy zgłosić to, bo ludzie nie wiedzą. 

Wójt Gminy – natychmiast. 

 Radny Janusz Małyszko – ja też miałem wątpliwości, jako posiadacz przydomowej 

oczyszczalni ścieków, ale ten obowiązek istnieje od ubiegłego roku i ja zgłaszałem w roku 

ubiegłym i jeżeli ktoś złożył taką deklarację w ubiegłym roku, nie musi jej składać ponownie. 

 Sekretarz Gminy – to jest po prostu przypomnienie i informacja o tym, że będziemy to 

kontrolować. 

 Radny Jerzy Burak – a jeśli ktoś wymienił zbiornik plastikowy na betonowy, to musi 

zgłosić? 

 Sekretarz – każda aktualizacja musi być zgłoszona, zmiana stanu faktycznego. 

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy 

Korycin, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych oraz osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/277/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 
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w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz Gminy Korycin, za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 

 

Ad.12/   W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Korycin. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach (t.j. Dz.U. z 2022 r. poz. 2519) na prowadzenie przez przedsiębiorców 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych wymagane 

jest zezwolenie. 

 Stosownie do art. 7 ust. 3a wyżej wymienionej ustawy rada gminy określa w drodze uchwały, 

stanowiącej akt prawa miejscowego wymagania, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia, o którym mowa powyżej. Uchwała Rady Gminy 

Korycin określa wymogi dotyczące opisu wyposażenia technicznego odnośnie do pojazdów 

asenizacyjnych przeznaczonych do świadczenia usług i bazy transportowej. Zaproponowane 

wymagania, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy, są zgodne z zapisami rozporządzenia 

Ministra Środowiska z dnia 16 lutego 2023 r. w sprawie szczegółowego sposobu określenia 

wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych (t.j. Dz.U. 

z 2023 r. poz. 322). 

  W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu imiennym udział 

wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 radnych wstrzymało się od 

głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Korycin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Korycin. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/278/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Korycin 
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wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

Pani przewodnicząca obrad zarządziła 15 minut przerwy. 

  

Radny Leszek Wróbel – jeszcze przed przerwą – co to jest odbiór odpadów selektywny 

i nieselektywny? Na czym rzecz polega, bo mamy opłatę 500 zł i 1000 zł. 

Sekretarz Gminy – to jest opłata od przedsiębiorców, którzy nie są objęci systemem 

gminnym, to nie jest dla mieszkańców, tylko dla firm. Przedsiębiorca nie może zapłacić 

odbiorcy wyższej stawki, niż ujęta w uchwale. 

Wójt dodał, że to jest ochrona przedsiębiorców przed rozbojem. 

 

Wznowiono obrady. 

 

Radny Grzegorz Sieńko opuścił salę obrad i od tej chwili w obradach XXXV Sesji Rady 

Gminy bierze udział 13 radnych. 

 

 

 

Ad.13/   W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali.  

Pani przewodnicząca obrad poinformowała, że dnia 16 maja br. odbyło się posiedzenie 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i proszę przewodniczącą Komisji o odczytanie opinii. 

Przewodnicząca Komisji – chciałabym nie tylko podać opinię Komisji, ale również 

odnieść się do tej petycji w trochę szerszym kontekście.  

Opinia – Komisja w sprawie petycji spotkała się dwukrotnie i na drugim posiedzeniu 

16 maja większość głosów czyli 4 było przeciw petycji, 1 głos był „za”. Komisja postanowiła 

zarekomendować Radzie Gminy odrzucenie petycji w całości, argumentując to tym, iż dopiero 

po sporządzeniu sprawozdania finansowego za 2023 rok będzie widać faktycznie poniesione 

koszty gospodarki odpadami komunalnymi i na tej podstawie będzie można w przyszłym roku 

planować ewentualne obniżki stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ponoszonymi przez mieszkańców.  

Szanowni Państwo, przed posiedzeniem Komisji 16 maja, pod koniec kwietnia zwróciłam się 

do pana Wójta z prośbą o pomoc w uzyskaniu informacji na temat ilości rodzin wielodzietnych, 

które znajdują się na terenie naszej gminy. Przypomnę, że projekt uchwały dotyczył podjęcia 

uchwały w sprawie: 

 - podjęcia uchwały w sprawie zwolnienia w całości lub w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi rodziny wielodzietne, o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 

2014 r. o Karcie Dużej Rodziny (Dz.U. z 2021 r. poz. 1744 oraz z 2022 r. poz. 2140), 

a także w drugim punkcie 

- podjęcia uchwały w sprawie pokrycia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

celem obniżenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, pobieranych od właścicieli 

nieruchomości. 

Niestety spotkałam się z odmową pomocy w uzyskaniu informacji o ilości rodzin 

wielodzietnych, które znajdują się na terenie naszej gminy. Celem tego było obliczenie 

przybliżonych kwot, jakie gmina poniosłaby z tytułu obniżenia opłat. Wydawało mi się, że 

można liczyć na współpracę, zderzyłam się z murem. Taka informacja przydałaby się tym 
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bardziej, że przygotowywana jest Strategia i informacja o ilości rodzin wielodzietnych mogłaby 

się przełożyć na inne działania. Niestety takich informacji nie uzyskałam. Pani, która składała 

petycje, na własną rękę zbierała takie informacje. Uzyskała przybliżoną ilość, moglibyśmy to 

zweryfikować, niestety nie było takiej współpracy. 

Chciałabym też panie Wójcie podkreślić jedną sytuację – na spotkaniu 11 maja z 

przedsiębiorcami pan wspomniał o tej petycji, która wpłynęła, tylko szkoda, że jednostronnie. 

Szkoda, że nie ujął pan drugiego punktu petycji i to jest takie trochę nastawianie ludzi 

przeciwko sobie, bo jeżeli już mówimy o jakiś informacjach, co pan podkreśla, to warto by 

było, żeby to byłam informacja pełna, a nie tylko cząstkowa. Mam jeszcze pytanie do 

przewodniczącego Komisji Budżetowej, który na moje pytanie na Sesji 29 listopada, kto z 

państwa był w stanie przeczytać informacje do projektów uchwał, które dostaliśmy na 

kilkanaście godzin przed Sesją. Czy pan przewodniczący, który odpowiedział wówczas, że 

wszyscy Ci, co umieją czytać, zapoznali się z informacjami, czy może mi pan powiedzieć, ile 

wynosi ograniczenie kilogramowe w przypadku limitu przyjmowania nieodpłatnie w punkcie 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych? 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu – mogę, ale nie muszę, bo to się nie 

odnosi do dzisiejszych uchwał. 

 Radna Lengiewicz – mówię tu odpadach wielogabarytowych i ile wynosi ograniczenie 

kilogramowe odpadów rozbiórkowych? 

 Przewodnicząca obrad – pani Emilio wróćmy do meritum sprawy. 

Radna Lengiewicz – do czego zmierzam. Nastąpiła podwyżka, ograniczenie nastąpiło, jeżeli 

chodzi o gabaryty, ale też w tym roku, ze względu na oszczędności, nie mamy odbioru 

gabarytów spod posesji, więc co w tym przypadku mają zrobić mieszkańcy? 

 Przewodnicząca obrad – wpłynął wniosek od pani Ingi Kimborowicz o zabranie głosu, 

więc panie Wójcie pozwolę teraz zabrać głos i później pan odpowie. 

 Pani Inga Kimborowicz – dnia 20 lutego wpłynęła do urzędu gminy petycja złożona 

przez mnie w sprawie gospodarki śmieciowej. Petycja zawierała dwa punkty: 

- podjęcia uchwały w sprawie zwolnienia w całości lub w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi rodziny wielodzietne, o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 

2014 r. o Karcie Dużej Rodziny (Dz.U. z 2021 r. poz. 1744 oraz z 2022 r. poz. 2140), 

- podjęcia uchwały w sprawie pokrycia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

celem obniżenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, pobieranych od właścicieli 

nieruchomości.  

Komisja w sprawie petycji miała posiedzenie dwa razy i w marcu miałam przyjemność 

dowiedzieć się, jakie kompetencje prezentują przedstawiciele mieszkańców czyli radni. Osoba 

mianowana na stanowisko przewodniczącego Komisji Gospodarki i Budżetu nie ma pojęcia, 

czy gmina z własnego budżetu dopłaca do gospodarki odpadami czy nie. Niektórzy mieli nawet 

problem ze zrozumieniem przeczytanej treści petycji, dlatego tłumaczę, że pierwszy punkt 

dotyczy zwolnienia w części lub w całości rodzin wielodzietnych z opłat za śmieci, a drugi – 

dla wszystkich mieszkańców dopłacić za śmieci. Czy teraz pani Ewa zrozumiała? 
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 Radna Ewa Jakowiec – pani Ingo przede wszystkim powinno być zaznaczone …. 

(przerwała pani Kimborowicz) 

 Inga Kimborowicz – na tym spotkaniu spotykałam się z brakiem zrozumienia ze strony 

radnych, przedstawicieli mieszkańców. Zaczęli mi wyliczać, ile ja dostaję na dziecko z GOPS-

u, ile zasiłku. Po spełnieniu kryteriów każdy może z tego skorzystać i nie ja wymyślam te 

artykuły ustaw, na podstawie których powinniście działać, składając przysięgę, że działacie w 

imieniu i dla dobra mieszkańców. Na spotkaniu z przedsiębiorcami też był podniesiony ten 

temat, tyle że wspomniano o punkcie jeden, a o dwa to już nie było wspomniane. Podkreślam, 

że to było skonstruowane w taki sposób, aby uzyskać dla siebie odpowiednią odpowiedź. 

Jaką politykę prorodzinną prowadzi gmina i jakie programy osłonowe. W uzasadnieniu 

napisałam, dlaczego się zwracam, że wybór tej metody znacząco obciąża budżet domowy 

rodzin wielodzietnych, a metoda została wybrana taka, zgodnie z którą opłata śmieciowa 

wynosi iloczyn mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość. Skoro ja płacę 8 razy 

więcej niż jedna osoba, to wytwarzam 8 razy więcej śmieci? Jedna osoba wystawia dwa worki 

segregowane, to ja 16? Dlaczego mam płacić za czyjeś śmieci? Kwartał – 624 zł, gdzie w 

sąsiedniej Gminie Suchowola, przy tej samej ilości osób 270 zł, Gmina Jaświły – 240 zł. 

Gdybym prowadziła działalność i odbierałaby ta sama firma to za kosz nie płaciłabym 104 zł, 

tylko 46 zł, a za worek segregowanych śmieci 16 zł.  

Na drugim posiedzeniu Komisji zostały przedstawione koszty, jakie poniósłby budżet gminy, 

gdyby zrealizował moje postulaty. Przy stawce nowej do budżetu gminy powinno wpływać 

wpłat 60 343 zł, a przy powrocie do stawki starej wpływy byłyby 45 363 zł czyli  14 980 zł 

miesięcznie dopłata by wynosiła z budżetu gminy. To jest prognoza. Stawki są zawyżone z tego 

względu, że nie ma statystyki o rodzinach wielodzietnych. Brałam pod uwagę rodziny 

wielodzietne, które posiadają dzieci nie tylko te, które zamieszkują na terenie gminy, ale 

również te pozostające na utrzymaniu rodziny, więc wyszło mi, że około 437 osób x 28 zł 

stawka i x 50% obniżenia opłat na podstawie art. ustawy, wyszło że 6 118 zł dołożyłaby gmina. 

Posiedzenia Komisji Skarg i Wniosków już kosztowały budżet gminy 3 500 zł. Sumując koszty, 

które podkreślam, są zawyżone, koszt dopłaty z budżetu gminy miesięcznie wyniósłby niecałe 

20 000 zł. Pieniądze na program mogłyby pochodzić z funduszu sołeckiego – art. 2 ust. 6 

ustawy o funduszu sołeckim, przy czym podkreślę, że żaden z sołtysów, z którymi ja 

rozmawiałam, nie dostał informacji o wysokości funduszu sołeckiego przypadającego na 

sołectwo.   

Druga rzecz – zrezygnować ze zbierania opłat w drodze inkas. W 2021 roku w drodze inkas 

sołtysi otrzymali 25 944 zł, w 2022 roku – 24 413 zł. Czy mieszkańcy wiedzą, że wpłacając dla 

sołtysa 8% ich opłat idzie im do kieszeni? Przykład: moje 208 zł miesięcznie żebym wpłacała 

dla sołtysa, to dla niego by zostało 16, 64 zł w kieszeni. To chyba więcej, niż na poczcie?  

Teraz odniosę się do wypowiedzi pani Iwony na Zgromadzeniu Związku Gmin „Kumiałka – 

Biebrza” w lipcu 2020 roku, gdzie pani Iwona powiedziała, …”że trzeba zauważyć, że gdyby 

sołtysi nie pobierali wpłat od mieszkańców, to byłyby one o wiele mniejsze i rosłoby zadłużenie 

z tego tytułu”.  

 Radna Iwona Chwiećko – i dalej swoją wypowiedź podtrzymuję, każdy ma prawo mieć 

swoje zdanie. 
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 Pani Kimborowicz – a ja uważam, że skoro opłaty pobierane przez sołtysów w drodze 

inkas przekładają się na koszty funkcjonowania systemu, to nie zbieranie tej opłaty w drodze 

inkas przyczyni się do obniżenia kosztów funkcjonowania systemu gospodarki odpadami. Tam 

to mogą iść pieniądze nie z czyjeś renty czy emerytury, a tylko i wyłącznie z budżetu gminy. 

Można założyć swoją spółkę, idąc za przykładem Gminy Suchowola i dołączyć do współpracy 

z Suchowolą. Na jednym z posiedzeń Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dla jednej z pań 

radnych tak przeszkadzała moja obecność, że zasugerowała, aby mnie wyprosić na czas 

głosowania, czym by się przyczyniła do złamania rozdziału 6 § 58 ust. 2 Statutu Gminy.  

Teraz pytanie do osoby piszącej projekt uchwały na dzień 29 listopada – czy wzięta została pod 

uwagę analiza stanu gospodarki śmieciowej, ilość śmieci wytwarzanych przez mieszkańców 

Gminy Korycin w latach 2020-2021-2022.  Według analizy stanu gospodarki tendencja jest 

spadkowa, czyli my nie produkujemy tych śmieci więcej, tylko mniej. Ile wyniosło zadłużenie 

mieszkańców na koniec 2022 roku, czy to zostało wzięte pod uwagę? Sytuacja, w jakiej znajdą 

się rodziny wielodzietne, wieloosobowe i inne, udając troskę o mieszkańców na posiedzeniach 

Komisji, że inni też mają płacić za śmieci, ale to wy radni przegłosowaliście tą podwyżkę. Jak 

ja złożyłam petycję dnia 20 lutego, to wtedy zaczęła się debata na temat: kogo stać, a kogo nie 

stać na opłatę za śmieci. Czemu tej debaty nie było dnia 29 listopada? Dlaczego wtedy 

wrzuciliście w ostatniej chwili do porządku obrad projekty, łamiąc tym artykuł 20 pkt 5 ustawy 

o samorządzie gminnym, rozdział 6 § 59 Statutu Gminy, przecież wtedy można było 

zastosować punkt mówiący, że każdy może złożyć wniosek o odwołanie Sesji, jeśli został 

naruszony ust. 4. To jest z waszej strony niedbalstwo, zaniechanie i niedopełnienie 

obowiązków. Teraz ja mam płacić te koszty i czekać, kiedy one mi wyniosą 1000 zł za kwartał? 

Co roku te koszty wyłącznie tylko rosły. Temat śmieci, jak i sytuacja rodzin wielodzietnych jak 

już znajdą się przy tych wybranych metodach są podnoszone od 2018 roku, kiedy gospodarką 

śmieciową zajmował się Związek Gmin „Kumiałka – Biebrza”. Co zrobiliście niektórzy jako 

przedstawiciele gminy w Związku przez te lata zasiadając w zarządzie, by opłaty dla 

mieszkańców były mniejsze za śmieci. Teraz my ponosimy efekty waszych działań, a 

konkretnie ich braku, nie tylko Gmina Korycin, ale i Gmina Janów. Radni - czy wy zdążyliście 

się zapoznać z gospodarką do dnia 29 listopada, przeanalizować otrzymane materiały i projekty 

uchwał? Dlaczego nie została zaproponowana inna metoda naliczania opłat, przecież art. 6j 

ustawy o śmieciach daje wam możliwość zastosowania więcej niż jednej metody.  

Druga sprawa – znalazłam wypowiedź RIO w sprawie tego, jak powinna naliczać się ulga za 

kompostowanie. Ulga za kompostowanie musi być adekwatna do kosztów, jakie gmina ponosi 

względem nie wywiezionego odpadu BIO czyli oszczędności wynikającej z faktury, kiedy 

odpad BIO nie będzie odbierany. Czy 5 zł za kompostowanie – obniżka, jaka była w 2019 roku 

była uzasadniona, to dlaczego teraz jest na tym samym poziomie? Lepiej te 5 zł zapłacić i wcale 

nie kompostować, a koszty utylizacji tego rosną.  

Teraz zwracam się do radnych, aby jeszcze raz pochylić się nad moją petycją, przeanalizować 

to, co ja teraz powiedziałam i zrobić wreszcie coś dla mieszkańców. Nie tylko podwyższać 

opłaty – czy to podatek od nieruchomości czy od gruntu. Przypomnę, że głos oddajecie tutaj 

patrząc nie tylko przez pryzmat siebie, ale wszystkich mieszkańców, nie tylko swojego okręgu 

wyborczego. Możecie zmienić bieg historii i zrobić wreszcie coś dla mieszkańców. Może być 

to zmiana uchwały, wybór innej metody lub dopłata z budżetu gminy, z dochodów własnych 

gminy nie pochodzących z pobranej opłaty za śmieci celem obniżenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  



22 
 

 Odpowiedział Wójt Gminy – wypada mi podziękować pani za ten wykład i pozdrowić 

osoby, które nad tym pracują. Natomiast odnosząc się do zarzutu pani radnej a pro po braku 

współpracy, z tego co kojarzę zwróciła się pani z prośbą o rozesłanie esemesów do sołtysów, 

żeby oni podali ilość rodzin wielodzietnych w swoich sołectwach. Nie wyraziłem na to zgody, 

ponieważ nie jest to w gestii sołtysów i nie sądzę, żeby uznali takie polecenie z mojej strony za 

słuszne. 

 Jeżeli chodzi o spotkanie z przedsiębiorcami to każdej grupie, z którą będę się spotykał, 

również takie pytanie zadam. Ludzie mają prawo słyszeć głosy, również te, które padają dzisiaj 

na Sesji. Nikt pani nie przerywał, pani przeczytała to, co miała przygotowane i fajnie, 

dziękujemy bardzo, ja również dowiedziałem się paru różnych rzeczy, natomiast Rada jest 

wolna od jakichkolwiek odgórnych nacisków i to każdy z radnych decyduje o dobru wspólnym. 

Poza tym nie ma nic za darmo – jeżeli coś dajemy, albo zmniejszamy, to ktoś za to musi 

zapłacić. Ja właściwie jako Wójt i kandydat na Wójta w przyszłych wyborach, powinienem być 

najbardziej zainteresowany, ażeby wam zaproponować: słuchajcie obniżmy te kwoty o połowę, 

80%, bo to fajnie będzie wyglądało w kwestii wyborczej. Wy to robicie teraz. Fajny głos, tylko 

pamiętajcie, że za każdą obniżoną opłatę, za każde 800 zł czy 500 zł ktoś musi zapłacić, nie ma 

nic za darmo, te pieniądze nie spadają z nieba. My musimy wymyślić, skąd ewentualnie coś 

przesunąć. Można tych argumentów zbierać wiele, że możemy przesunąć z stąd czy z stamtąd, 

ale rozmawiając z wieloma rodzinami wielodzietnymi, a nie zabieram głosu za czy przeciw, 

one mówią „nie, my wytwarzamy naprawdę dużo śmieci, ponieważ dzieci produkują śmieci”. 

Wybraliśmy metodę naliczania od mieszkańca i oczywiście, mogliśmy wybrać metodę zużycia 

wody, tak jak to robią w niektórych miastach czy inne są jeszcze możliwe, ale najprostszą i 

najczęściej stosowaną i najbardziej sprawiedliwą metodą na obszarach wiejskich jest metoda 

od mieszkańca. Stosujemy tutaj preferencje, ponieważ mamy granicę od pięciu mieszkańców. 

Podawanie przykładów z innych obszarów jest fajnym argumentem, bo zawsze się kogoś 

znajdzie, kto ma taniej, ma lepiej, bezpieczniej, komu żyje się lepiej. Nas też często podają jako 

przykład w różnych materiach. Zarzuca nam pani, że w końcu zróbcie coś dla mieszkańców – 

wstydziłaby się pani w tym miejscu i w tej gminie tak mówić, bo jest to zarzut absolutnie 

niesprawiedliwy, bezzasadny, absurdalny i myślę, że nie wie pani, o czym mówi w tym 

momencie. To uderza w nas  wszystkich i w mieszkańców gminy, którzy od trzydziestu kilku 

lat, w tej nowej rzeczywistości Rzeczypospolitej, odmieniliśmy ten świat, dając z siebie wiele, 

również pieniędzy.  

Mówi pani o spółce, czemu nie założyliśmy spółki? My jesteśmy w dwóch spółkach: w BIOMI-

e i w BIOMTRANS-ie i dzięki temu, że jesteśmy w tych spółkach mamy też kontrolę nad 

cenami, jako ich współwłaściciele i uważamy, ja również, że był to bardzo słuszny i zasadny 

krok, bo gdybyśmy takowych spółek nie mieli, bylibyśmy narażeni na straszne działania 

rynkowe, które już może pani zaobserwować w niektórych gminach naszego województwa, 

ponieważ przy braku konkurencji spółek komunalnych, firmy dzielą się rynkami i ustalają ceny 

o wiele wyższe, aniżeli my mamy. Ktoś za to musi zapłacić. System, który funkcjonuje w 

Rzeczypospolitej nie pozwala nam też na inne rzeczy np. płacimy za odbiór śmieci od tony, a 

nie od kilometra, a w niektórych miesiącach trzeba było odbierać śmieci dwukrotnie, w innych 

jednokrotnie. Szereg innego rodzaju argumentów można by było tu podnosić. Jeżeli Wysoka 

Rada uzna, że jest to zasadne, tylko może spójrzmy na tą naszą polską rzeczywistość: w tej 

chwili chyba wszystko nam się należy, a kto na to będzie pracował? Słyszałem ostatnio taką 

wypowiedź chyba któregoś z prezydentów, że PiS stosuje metodę Św. Mikołaja odwróconego 

plecami, bo jak Mikołaj przychodzi do naszego domu i daje prezenty dzieciom to wiadomo, że 
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zapłacili za nie rodzice. A teraz, jak Mikołaj przychodzi do domu i rozdaje prezenty, to zapłacą 

za to dzieci. Staramy się w tej gminie, ażeby tak nie było. Podaje pani przykłady zadłużenia itd. 

Podawaliśmy już na ostatniej bodajże Sesji, czy może na Komisji, że w tej chwili zadłużenie 

gminy naprawdę nie jest obciążające, że w przeciągu ostatnich kilku lat spadło ono o około 5 

mln zł. W tej chwili na koniec roku będziemy mieli 5 800,000 zł długu. W tym roku spłaciliśmy, 

oprócz obowiązkowych rat, dodatkowo jeszcze 800 000 zł. Stać nas było na to, ale mogliśmy 

powiedzieć, że za to mogliśmy np. obniżyć o połowę opłaty śmieciowe. To jest pani zdanie i 

ma pani oczywiście do niego prawo, ja to szanuję i mówię raz jeszcze: to w moim interesie… 

…………………………………………………………………………………………………... 

PRZERWA W OBRADACH SESYJNYCH SPOWODOWANA AWARIĄ I BRAKIEM 

INTERNETU. 

Wznowiono obrady, jednak brakuje kilku minut obrad sesyjnych na nagraniu i w zapisie 

protokołu. 

 Przewodnicząca obrad - wznawiam obrady, już wszystko działa, więc wracamy do 

dyskusji. Czy są jeszcze w tej kwestii jakieś pytania? Rozumiem, że nie, więc czytam projekt 

uchwały.  

 Pani przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W 

głosowaniu imiennym udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 

2 było przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów podjęła uchwałę w 

sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/279/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

Ad.14/  W powyższym puncie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Korycin na 2023 rok. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

O uzasadnienie projektu i przedstawienie wprowadzanych zmian proszę Skarbnika Gminy. 

 Skarbnik Gminy – Szanowni Państwo, jeśli chodzi o proponowane zmiany w budżecie 

na rok 2023, to dotyczą one zmiany planu dochodów, zmiany planu wydatków, zmiany 

załącznika dotyczącego przychodów i rozchodów budżetu, załącznika dotyczącego limitu 

wydatków na inwestycje w 2023 roku oraz wykazu dotacji, które są planowane do udzielenia z 

budżetu naszej gminy w bieżącym roku.  

Zmiany w panie dochodów dotyczą: 

1)  w dziale 600 – „Transport i łączność” – dokonuje się zwiększenia planu dochodów o kwotę 

126 385,83 zł stanowiącą wartość planowanej do otrzymania dotacji celowej przeznaczonej na 
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dofinansowanie wydatków związanych z modernizacją rolniczej drogi dojazdowej w obrębie 

gruntów wsi Przesławka,  

2) w dziale 754 – „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” – dokonuje się 

zwiększenia planu dochodów o kwotę 10 000,00 zł stanowiącą wartość planowanej do 

otrzymania dotacji celowej przeznaczonej na dofinansowanie zakupu sprzętu ratowniczo - 

gaśniczego dla jednostek OSP z terenu Gminy Korycin,  

3) w dziale 921 – „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” – dokonuje się zwiększenia 

planu dochodów o kwotę 200 000,00 zł stanowiącą wartość planowanej do otrzymania dotacji 

celowej przeznaczonej na dofinansowanie rozbudowy Parku Kulturowego Korycin – 

Milewszczyzna.  

Zmian w planie wydatków dotyczą: 

1) w dziale 010 – „Rolnictwo i łowiectwo” – dokonuje się: 

 a) zmniejszenia planu wydatków o kwotę 102 819,57 zł, zmniejszenie dotyczy aktualizacji 

wartości inwestycji wodociągowo-kanalizacyjnej w Korycinie w związku z rozstrzygnięciami 

przetargowymi w tym zakresie,  

b) zwiększenia planu wydatków o kwotę 5 000,00 zł i przeznaczenia jej na wydatki związane z 

ponoszeniem opłat związanych z poborem wód podziemnych uiszczanych na rzecz Wód 

Polskich,  

2) w dziale 600 – „Transport i łączność” - dokonuje się zwiększenia planu wydatków o ogólną 

kwotę 460 000,00 zł, powyższe dotyczy:  

a) przeznaczenia 130 000,00 zł na modernizację rolniczej drogi dojazdowej w obrębie wsi 

Przesławka,  

b) przeznaczenia 330 000,00 zł na zabezpieczenie wkładu własnego gminy (20% wartości 

kosztorysowej zadania) dotyczącego planowanej (w momencie uzyskania 80% 

dofinansowania) do realizacji inwestycji polegającej na przebudowie drogi gminnej Przesławka 

– Brzozówka Strzelecka (do granicy gminy),  

3) w dziale 630 – „Turystyka” – dokonuje się zwiększenia planu wydatków o kwotę 45 000,00 

zł. Związane jest to ze zwiększeniem limitu wydatków na zakup dokumentacji projektowo – 

kosztorysowej dotyczącej budowy tężni w Parku Kulturowym Korycin – Milewszczyzna,  

4) w dziale 700 – „Gospodarka mieszkaniowa” – dokonuje się zwiększenia planu wydatków o 

ogólną kwotę 50 000,00 zł,  związane jest to z zabezpieczeniem środków na zakup i wykonanie 

nowej instalacji elektrycznej i telefonicznej w pomieszczeniach urzędu gminy,  

5) w dziale 750 – „Administracja publiczna” – dokonuje się zwiększenia planu wydatków o 

kwotę 121 666,52 zł z przeznaczeniem na:  

a) wynagrodzenia osobowe pracowników – 35 000,00 zł (plan utworzenia nowego etatu i 

zatrudnienie pracownika gospodarczego),  

b) składki na ubezpieczenia społeczne - 6 000,00 zł (pochodne od zwiększonego funduszu 

wynagrodzeń),  
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c) składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 1 000,00 zł (pochodne od 

zwiększonego limitu na wynagrodzenia),  

d) wynagrodzenia bezosobowe – 45 666,52 zł (zabezpieczenie dodatkowych środków na 

wynagrodzenia z tytułu umów cywilno-prawnych),  

e) zwiększenie limitu wydatków przeznaczonych na realizacje projektu Polska Cyfrowa 

(wykonanie nowej sieci komputerowej) - 34 000,00 zł,  

6) w dziale 754 – „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” dokonuje się 

zwiększenia planu wydatków o kwotę 28 693,00 zł i dotyczy:  

a) przeznaczenia kwoty 6 693,00 zł stanowiącej wartość przewidzianej do udzielenia dotacji 

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Korycinie zgodnie ze złożonym wnioskiem dotyczącym 

dofinansowania zakupu specjalistycznego sprzętu ratowniczo – gaśniczego,  

b) przeznaczenia kwoty 7 000,00 zł stanowiącej wartość przewidzianej do udzielenia dotacji 

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Ostrej Górze zgodnie ze złożonym wnioskiem dotyczącym 

dofinansowania zakupu specjalistycznego sprzętu ratowniczo – gaśniczego,  

c) zwiększenia o kwotę 15 000,00 zł limitu wydatków na zakup materiałów i wyposażenia, 

która będzie wykorzystana na zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego dla jednostek OSP z terenu 

Gminy Korycin,  

7) w dziale 801 – „Oświata i wychowanie” – dokonuje się zwiększenia planu wydatków o 

kwotę 57 380,00 zł. Kwota 50 000,00 zł planowana jest na wydatki związane z I etapem prac 

związanych z dostosowaniem pomieszczeń do wymogów przeciwpożarowych oraz innych prac 

związanych z planowanym przystosowaniem pomieszczeń szkoły podstawowej do 

przeniesienia oddziału „O” z budynku przedszkola do budynku szkoły. Pozostała kwota 7 

380,00 zł zgodnie z wnioskiem Dyrektora szkoły przeznaczona ma zostać na pokrycie kosztów 

związanych z badaniem natężenia oświetlenia w poszczególnych salach lekcyjnych oraz sali 

gimnastycznej a także przygotowanie wniosku o dofinansowanie do wymiany oświetlenia na 

energooszczędne, 

 8) w dziale 900 – „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” – dokonuje się zwiększenia 

planu wydatków o kwotę 20 000,00 zł, związane jest to z planowanymi zwiększonymi 

wydatkami budżetu związanymi remontem łazienek w budynku urzędu gminy w związku z 

pożarem który wystąpił w dniu 12 maja 2023 roku. 

 Zmian w załączniku Nr 3 do uchwały dotyczą:  

1) zmniejszenia limitów wydatków o kwotę 102 819,57 zł, zmniejszenie dotyczy aktualizacji 

wartości inwestycji wodociągowo-kanalizacyjnej w Korycinie w związku z rozstrzygnięciami 

przetargowymi w tym zakresie,  

2) zmiany limitu dotyczącego przebudowy drogi gminnej Przesławka – Brzozówka Strzelecka 

- granica gminy (zwiększenie limitu o kwotę 330 000,00 zł., planowane zwiększenie limitu 

dotyczy konieczności zabezpieczenia wkładu własnego gminy (20% wartości kosztorysowej 

zadania) dotyczącego planowanej (w momencie uzyskania 80% dofinansowania) do realizacji 

inwestycji polegającej na przebudowie drogi gminnej Przesławka – Brzozówka Strzelecka (do 

granicy gminy), 
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 3) utworzenia nowego limitu i przeznaczenia kwoty 130 000,00 zł na modernizację rolniczej 

drogi dojazdowej w obrębie wsi Przesławka,  

4) zwiększenia limitu wydatków na zakup dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

dotyczącej budowy tężni w Parku Kulturowym Korycin – Milewszczyzna o kwotę 45 000,00 

zł, łączny limit po zmianie wynosić będzie 92 614,34 zł,  

5) zwiększenia limitu wydatków przeznaczonych na realizację projektu Polska Cyfrowa 

(wykonanie nowej sieci komputerowej) o kwotę 34 000,00 zł. 

Zmiany w załączniku Nr 4 do uchwały dotyczą zmian w kwot w planowanych przychodach i 

rozchodach budżetu. Zakres zmian został szczegółowo opisany w części I opracowania.  

Zmiany w załączniku Nr 5 do uchwały dotyczą:  

1) dodania do wykazu dotacji – planowanej do udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Korycinie zgodnie ze złożonym wnioskiem dotyczącym dofinansowania 

zakupu specjalistycznego sprzętu ratowniczo – gaśniczego w kwocie 6 693,00 zł,  

2) dodania do wykazu dotacji – planowanej do udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Ostrej Górze zgodnie ze złożonym wnioskiem dotyczącym dofinansowania 

zakupu specjalistycznego sprzętu ratowniczo – gaśniczego w kwocie 7 000,00 zł.  

 Radna Emilia Lengiewicz – ja mam pytanie odnośnie spotkania pana Wójta – czy 

odbyło się z rodzicami, którzy złożyli deklarację uczestnictwa w programie Maluch +? Chodzi 

o żłobek i o kwotę 50 000 zł, która jest przeznaczona na dostosowanie pomieszczeń w szkole 

do przyjęcia 6-latków. 

 Wójt - jedno z drugim nie za bardzo ma powiązanie.   

Radna Lengiewicz  - w mojej ocenie ma, ponieważ rozmawiałam z rodzicami osób, których 

dzieci mają przejść jako 6-latki do szkoły i oni nie są za takim rozwiązaniem. Czy pan Wójt 

planuje spotkać się z nimi i porozmawiać na ten temat, bo pana głos, który został wrzucony po 

pana ostatnim spotkaniu na fanpage został odebrany tak, że rodzice obecnych 6-latków 

zadecydowali o przeniesieniu oddziału 6-latków do szkoły, a to nie rodzice tak zdecydowali, 

tylko pan.  

 Wójt Gminy – rodzice zadecydowali, że w tym roku 6-latki zostają w przedszkolu. 

Radna Lengiewicz – tak, ale to nie my, jako rodzice 6-latków zadecydowaliśmy o tym, że w 

kolejnych latach 6-latki zostaną przeniesione do szkoły, a tak to odebrali rodzice maluchów.  

 Wójt Gminy – jeżeli ktoś tak odebrał, to przepraszam, to zupełnie nie w tą stronę. 

Radna Emilia Lengiewicz – czy pan zamierza się spotkać z rodzicami dzieci, które w 

przyszłości miałyby przejść do szkoły jako 6-latki? 

 Wójt Gminy – zamierzam się spotkać właśnie z tymi rodzicami oraz rodzicami, którzy 

złożyli wniosek, że są zainteresowani wysłaniem dzieci do żłobka. Jedno nie przeczy drugiemu. 

Jak państwo wiecie, została nam przyznana dotacja na złożony wniosek na ewentualne 

otworzenie żłobka czy punktu żłobkowego. W związku z powyższym czynię starania, nawet z 

tymi wcześniejszymi obietnicami, rozmowami, petycjami o żłobek, sama pani była autorką 

tego typu oczekiwania.  
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 Radna Lengiewicz – tak, siedem lat temu. 

Wójt – być może, ale wszystko się zmienia, sytuacja jest inna, demografia i sytuacja zarobkowa 

mieszkańców wsi też jest inna, dlatego też być może przyszedł czas na otworzenie takiego 

punktu żłobkowego i jedynym w tym momencie możliwym rozwiązaniem jest budynek 

przedszkola. Żeby to się stało od 1 września 2024 roku musimy zrobić wszystko, aby to 

umożliwić. Można zrobić dwie rzeczy: przenieść 6-latki do dobrze, wspaniale przygotowanych 

pomieszczeń szkolnych, a z drugiej strony umożliwić utworzenie punktu żłobkowego w 

budynku przedszkola. Czy to jest złe rozwiązanie? Oczywiście, że będę rozmawiał i 

informował, a rodzice powinni zdecydować przede wszystkim w momencie, kiedy zobaczą te 

pomieszczenia i warunki, które zostaną stworzone ich dzieciom. To jest ciąg dalszy wydarzeń, 

obietnic, ciąg dalszych złożonych deklaracji i ciąg dalszy realizowania oczekiwań naszych 

mieszkańców. Czy tu widzicie państwo w tym jakąś niekonsekwencję?  

 Radna Lengiewicz – rodzi się wiele pytań. Mnie to już nie dotyczy, ale rodzice pytają. 

Przedszkole jest feryjne, szkoła jest nieferyjna. Czy w momencie, kiedy będą przeniesione 6-

latki szkoła będzie funkcjonować, gdyż wówczas trzeba będzie ogrzewać cały budynek szkoły. 

 Wójt – to pytanie padło na spotkaniu z rodzicami i otrzymali odpowiedź. Do mnie 

przychodzą rodzice i też pytają, nawet moje pracownice i ja odpowiadam tak, Dyrektor szkoły 

– tak, przecież to jest sprawa jasna.  

 Radna Lengiewicz – co w momencie wakacji? Dlatego warto byłoby się spotkać. 

Wójt – ależ oczywiście, że tak, nie musi mnie pani do tego zmuszać. 

 Radna Lengiewicz – ja nie zmuszam panie Wójcie do niczego, ale zachęcam. Kolejne 

pytanie mam, bo widzę, że państwo radni nie mają żadnych zastrzeżeń chyba.   

 Radny Stanisław Szubzda – pani musi się wypowiedzieć, zaistnieć. 

Radna Emilia Lengiewicz – wie pan co, ja jeżeli chcę zaistnieć, to idę sobie do programu 

telewizyjnego, to nie jest miejsce tutaj dla mnie do zaistnienia. Szkoda, że pana docinki i 

sugestie nie są ujmowane w protokole.  

 Przewodnicząca obrad – proszę państwa zajmijmy się uchwałami i nie prowadźmy 

zbędnej dyskusji, bo nie przyszliśmy tutaj dyskutować nad błahymi sprawami, tylko 

poważnymi.  

 Radna Lengiewicz – chciałam zapytać odnośnie zmian w dokumentacji projektowo – 

kosztorysowej. Czy aby na pewno to jest inwestycja niezbędna w tym momencie? Ponad 92 000 

zł przeznaczyć na zakup dokumentacji kosztorysowo – projektowej, czy w tym momencie to 

jest niezbędna rzecz, która poprawi jakość życia mieszkańców?  Ja wnoszę w tym momencie o 

wyłączenie z głosowania czwartego punktu załącznika nr 3 punktu 4. Jak można zagłosować w 

tym momencie nad czymś takim, połączonym ze środkami na Transport i łączność, na drogę, 

w momencie kiedy dofinansowano Bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową 

kwotą 28 000 zł, a my zwiększamy teraz limit, który był 47 614 zł o prawie 100% i państwo 

nie mają rozumiem zastrzeżeń do tego, to jest wszystko ok. Bo ja, z kim nie rozmawiam, 

przekazuję tą informację mieszkańcom, oni są zbulwersowani na taką rzecz w tym momencie? 

Czy naprawdę nie mamy innych wydatków, większych, czy to jest nie do zastąpienia? Czy nie 
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możemy tego odłożyć na przyszłość? Wnoszę o wyłączenie tego punktu z głosowania nad 

budżetem.  

Przewodnicząca Rady – rozumiem, że to jest wniosek formalny do przegłosowania. 

 Wójt Gminy – generalnie mówi pani, że to nie jest skierowane do mieszkańców. Co 

pani powie? Tężnia … 

 Radna Lengiewicz – ja proponuję zawrzeć to w zapytaniu. Czy mieszkańcy uważają, że 

należy przenieść pocztę i tak samo czy mieszkańcy uważają, że ma być tężnia i kwotę tam 

podać przeznaczoną na dokumentację. 

 Wójt Gminy – ja się nie upieram, możecie oczywiście wyłączyć to państwo z naszych 

planów inwestycyjnych. Staramy się w tym momencie o środki z naszym partnerem litewskim, 

o dofinansowanie rzędu 85%. Z naszej strony byłaby tężnia, z tamtej inne przedsięwzięcie 

inwestycyjne. Możemy z tego zrezygnować, nie ma żadnego problemu. Natomiast jeżeli chodzi 

o samą tężnię jest to obiekt absolutnie prozdrowotny, dotyczący i układu płucnego i układu 

krążenia i wszelkich innych schorzeń, które tak mocno teraz nasze społeczeństwo dotykają. 

Pani pewnie nie, ale ja się gorzej czuję po covidzie i myślę, że znaczna część z państwa również. 

Jeżeli by się udało wybudować tężnie, to nie chodzi tylko o dodatkowy element wzbogacający 

Park, który tak niektórym z pani znajomych się nie podoba, ale o zbudowaniu obiektu, który 

jest skierowany właśnie do najpilniejszych potrzeb prozdrowotnych naszych mieszkańców. 

Jeżeli pytam o tężnię, to nie o pieniądze, ale czy potrzebna jest w tym momencie, właśnie w 

tym, kiedy najbardziej odczuwamy skutki szczepień, chorób, bo właściwie wszyscy ten covid 

przeszliśmy i jakoś tam w nas to siedzi. Jeżeli będziemy mieli taki obiekt, to nie będziemy 

musieli jeździć do Ciechocinka, do Gołdapi czy do Buska Zdroju, a będziemy go mieli tu. 

Możemy z tego zrezygnować. Widzi pani inne pilne potrzeby? Żeby osiągnąć sukces to trzeba 

się do niego przygotować, trzeba ponieść pewne wydatki jako ryzyko wpisane w to, że może 

się nie udać, ale jeżeli nie przygotujemy, to po prostu zapomnijmy o tym. Akurat mamy 

moment, kiedy jest taka możliwość, kiedy mamy partnera, kiedy mamy złożony wniosek, kiedy 

możemy pozyskać znaczną, bardzo znaczną część pieniędzy, a wkład własny w wysokości 15% 

to jest zupełnie inna bajka niż wybudowanie za kredyt czy za mniejsze dofinansowanie. Jeszcze 

raz powiem, że nie zgadzam się z pani argumentami, one nie są merytoryczne i nie wiem, 

jakiego przeświadczenia wynikają. A mówiąc o interesie mieszkańców, to pani działa 

przeciwko interesowi mieszkańców Gminy Korycin.  

 Radna Lengiewicz – odniosę się do tego, co pan powiedział. Akurat zwrócono mi uwagę 

– osoby starsze, że nie każdy niestety może skorzystać z tej tężni, a jak sam pan wspomniał na 

ostatniej Sesji, będą uiszczane opłaty za odwiedzanie Parku, cytuję: …”w przeciągu 2-3 lat w 

momencie wprowadzenia opłat, zwróci się inwestycja około 2 mln zł”. To tak szybko licząc 

wychodzi 2000 zł dziennie dochodu z tego tytułu. Mówi pan, że miejsce będzie dostępne 

mieszkańcom i prozdrowotne, ale nikt nie mówi o tym, że będzie odpłatne. Bo tak pan 

powiedział na ostatniej Sesji.  

 Wójt – to blef, nie powiedziałem, że tężnia będzie odpłatna.  

Radna Lengiewicz – tak pan powiedział na ostatniej Sesji, ja o to jeszcze powtórnie zapytałam, 

można sprawdzić na nagraniu. 

 Wójt – pozwoli pani przewodnicząca, że nie będę rozwijał tematu. 
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Przewodnicząca obrad – czy są jeszcze jakieś pytanie, ponieważ wpłynął od radnej 

wniosek formalny, który będę musiała poddać pod głosowanie. Rozumiem, że nie ma pytań. 

Wójt Gminy – korzystając z okazji, że pani przewodnicząca jeszcze nie ogłosiła 

formalnie głosowania mówiąc o opłatach skupiałem się i skupiam na tym, że inwestycja, która 

w tej chwili jest prowadzona nie jest inwestycją ze środków unijnych czyli nowy gród i Dom 

Dziedzictwa i z tego tytułu możemy, po oddaniu do użytku, biletować zwiedzającym koszty 

zwiedzania tych naszych atrakcji. Jeżeli chodzi o Dom Dziedzictwa będą tam możliwości 

prowadzenia warsztatów, jak też utworzą się miejsca noclegowe, które również mogą być 

źródłem dochodu. Kończy nam się powoli okres trwałości projektu dotyczący wcześniejszych 

inwestycji i w przyszłym roku również będzie możliwość wprowadzenia opłat za zwiedzanie, 

które przez tyle lat było zwiedzaniem bezpłatnym.  

Mówiąc o tężni mówimy o zupełnie innym miejscu i zupełnie innym przeznaczeniu i o budowli 

o innym charakterze – zdecydowanie prozdrowotnym, a że akurat zlokalizowanym w tamtym 

miejscu nieprzypadkowo, ponieważ dodatkowo będzie jeszcze ściągało turystów, którzy 

zostawią tam swoje pieniądze. To wszystko robimy po to, ażeby zainicjować rozwój 

gospodarczy, ponieważ te obiekty, podobnie jak w całym kraju, powodują ruch gospodarczy 

wokół nich. Stwarza się nowe możliwości uruchomienia czy rozwoju działalności gospodarczej 

i jestem przekonany, że w najbliższych latach ona będzie tam wokół kwitła.    

Przewodnicząca obrad Iwona Chwiećko przedstawiła dokładnie brzmienie wniosku 

formalnego, zgłoszonego przez radną Emilię Lengiewicz i poddała go pod głosowanie. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Przeciw wnioskowi zagłosowało 8 radnych, 2 było „za”, 

3 radnych wstrzymało się od głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że wniosek został odrzucony większością głosów, więc brzmienie uchwały w 

sprawie zmian w budżecie pozostaje takie, jak pierwotnie przedstawiono.  

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pan 

wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie jawne. W 

głosowaniu imiennym udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 

2 radnych wstrzymało się od głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Korycin na 2023 rok. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/280/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin na 2023 rok  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

AD.15/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Gminy 

Korycin na lata 2023 – 2033. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

Zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej polegają na: 

1. Zmianie załącznika nr 1, w którym: 
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a) w wierszu dotyczącym roku 2023 dokonano aktualizacji, zapewniając zgodność danych w 

związku z dokonanymi zmianami w budżecie na podstawie uchwał Rady Gminy Korycin oraz 

zarządzeń Wójta Gminy Korycin, 

b) w wierszu dotyczącym lat 2024 i 2025 dokonano aktualizacji (zwiększenia) planowanych 

dochodów i wydatków budżetu odpowiednio dla:  

- 2024 roku o kwotę 1 405 000,00 zł, 

- 2025 roku o kwotę 455 000,00 zł, 

Powyższe związane jest ze zwiększeniem wartości przedsięwzięcia o nazwie „Budowa 

oczyszczalni ścieków wraz z rozbudową sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Korycinie” w 

związku z rozstrzygnięciami przetargowymi w tym zakresie. 

2. Zmianie załącznika nr 2, w którym dokonano aktualizacji wartości realizowanego w latach 

2023 – 2025 przedsięwzięcia o nazwie ”Budowa oczyszczalni ścieków wraz z rozbudową sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej w Korycinie” oraz ustalono nowy limit zobowiązań do kwoty 

6 910 000,00 zł.  

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pan 

wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie jawne. W 

głosowaniu imiennym udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 

2 radnych wstrzymało się od głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2023 – 2033. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/281/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 30 maja 2023 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2023 - 2033  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

Ad.16/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy zapozna się z Raportem za 2022 rok z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022 – 2025.  

Powyższy Raport wysłano do państwa 17 kwietnia br., był więc czas na jego dogłębną analizę. 

Zapraszam do dyskusji i zadawania pytań. 

 Radna Emilia Lengiewicz – ja mam kilka pytań, chodzi o zadanie drugie: Udzielanie 

rodzinom, w którym występuję problemy alkoholowe i narkotykowe pomocy psychologicznej 

i prawnej, a w szczególności przeciwdziałania przemocy i procedurę Niebieskiej Karty. Mam 

pytanie z ostatnich wydarzeń z Polski – czy takie rodziny są w jakiś sposób później dalej 

monitorowane? 

 Odpowiedziała Kierownik GOPS – w obecnej sytuacji prawnej, jak kończymy 

Niebieską Kartę, nie ma żadnego nadzoru nad rodziną. Wchodzi nowa ustawa, znowelizowana 

22 czerwca, będzie podejmowany nowy program przeciwdziałania przemocy, tym razem nie w 
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rodzinie, tylko domowej. Tam nastąpiły zmiany i po zaprzestaniu Niebieskiej Karty będzie 

trzeba monitorować rodzinę przez 9 miesięcy. W tej chwili nie ma takich zapisów. Jak jest 

Karta zakończona, to rodzina nie jest kontrolowana.  

 Radna Lengiewicz – jeszcze mam pytanie do myślnika odnoszącego się do udzielania 

informacji o możliwościach prawnych poddania leczeniu osoby z podejrzeniem stosowania 

przemocy w rodzinie, czy faktycznie później te osoby podejmują leczenie czy niekoniecznie? 

 Kierownik GOPS – to jest informowanie i jeśli oni chcą podjąć terapię, to podejmują, 

albo nie. Niektórzy są kierowani, że muszą przejść program profilaktyczny, to zależy od danej 

sytuacji, jaka zaistnieje w rodzinie.  

 Radna Lengiewicz – jeszcze mam pytanie co do prac Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. W zeszłym roku wpłynęło pięć wniosków dotyczących podjęcia 

działań w celu skierowania na badania w przedmiocie uzależnień od alkoholi i Komisja odbyła 

cztery posiedzenia. Czy udało się te osoby skierować na to leczenie? 

 Kierownik GOPS – spotkania Komisji to jest praca motywująca, zależy też od sytuacji, 

bo bywają różne w rodzinach. Nie każdy nadużywa alkoholu, bo zdarzają się sytuacje, że jest 

wniosek i jest nieadekwatny i każda sprawa jest indywidualna. Jeśli uznaje Komisja i słyszy ze 

środowiska, że to jest bardzo duży problem alkoholowy, kierowani są do Choroszczy na 

specjalistyczne badania i jeśli dostajemy opinię od tamtych pań, z którymi mamy podpisaną 

umowę, to sprawa idzie do sądu, jeśli w opinii jest wpisane, że wymaga leczenia odwykowego. 

I wtedy zajmuje się taką opinią sąd i decyduje, co z taką osobą zrobić. My jako Gminna Komisja 

możemy motywować i przedstawić różne warunki, ale jeśli widzimy bardzo duży problem, to 

kierujemy na badania do Choroszczy, a potem sąd się tym zajmuje.  

 Radna Lengiewicz – i jeszcze do ostatniego siódmego zadania – wspieranie zatrudnienia 

socjalnego i finansowanie centrów integracji – kto może taki klub zawiązać, czy to mogą osoby 

fizyczne czy tylko instytucje?   

 Kierownik GOPS – centrum integracji społecznej może być utworzone przez jednostki 

samorządu terytorialnego lub organizacje pozarządowe, podmioty kościelne i spółdzielnie 

socjalne osób prywatnych.  

 Dalszych pytań w kwestii powyższego Raportu nie było, zatem pani przewodnicząca 

zamknęła dyskusję w tym temacie. 

 

Ad.17/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy zapozna się z Oceną zasobów pomocy społecznej Gminy 

Korycin za rok 2022. 

Powyższą Ocenę wysłano do państwa 17 kwietnia br., więc było dużo czasu na dokładną jej 

analizę. Otwieram dyskusję i zapraszam do zadawania pytań. 

 Radna Emilia Lengiewicz – mam pytanie do tabeli wykresów: Prognoza liczby 

mieszkańców według grup wiekowych i płci – na jakie lata, na ile wprzód jest to prognoza? Bo 

tutaj mam grupę wiekową 10-18, nie ma maluchów, a wcześniej była grupa 0-3, tu zaczynamy 

od 10-18.  
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 Kierownik GOPS – Ocena zasobów pomocy społecznej jest to dokument zaciągany z 

systemów łączonych razem. My mamy system Pomost i sami tego nie wpisujemy. Wciskamy 

przycisk i wszystko z USC czy od nas „zaciąga” i tak jest właśnie skonstruowane.  

 Radna Lengiewicz – bo tu nie ma opisu tego, pojawia się jednostka na 7 stronie 0k, no 

nie ma opisu. 

 Dalsza dyskusja w tym temacie do odsłuchania na nagraniu Sesji na stronie: 

www.korycin.pl  

 

Ad.18/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy zapozna się ze sprawozdaniem z realizacji Programu 

Współpracy Gminy Korycin z organizacjami pozarządowymi za 2022 rok.  

Powyższe sprawozdanie państwo otrzymali i mogli je dokładnie przeanalizować. 

 Dyskusji  w tej kwestii nie było, zatem pani przewodnicząca stwierdziła, że radni 

zapoznali się z przedstawionym sprawozdaniem. 

 

Ad.19/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad głos zabrała pani Wiktoria 

Pruszyńska – Sekretarz Gminy i przedstawiła odpowiedzi na pisemne wnioski zgłoszone przez 

radnych gminy na poprzedniej Sesji Rady. 

 Sekretarz Gminy – jeśli pani przewodnicząca pozwoli to chciałabym się jeszcze odnieść 

do Poczty Polskiej i jej przeniesienia, bo Poczta Polska poniosła kilkanaście tysięcy złotych 

nakładów na stworzenie tego punktu i zupełnie nie jest zainteresowana powrotem do 

poprzedniej lokalizacji. To nie mieszkańcy decydują, gdzie będzie punkt Poczty Polskiej, a 

władze Poczty Polskiej. Natomiast na dole, przy miejscu oznaczonym dla osób 

niepełnosprawnych jest przycisk i widziałam sama, że starsze osoby korzystają z tego 

przycisku. Po jego uruchomieniu panie z obsługi schodzą i udzielają pomocy. Nigdy nie 

zdarzyło mi się, żeby ktoś nie był w stanie dotrzeć i skorzystać z usług Poczty Polskiej.  

 Następnie odczytała odpowiedź Wodociągów Podlaskich na wniosek radnego 

Stanisława Szubzdy dotyczący złej jakości wody z wodociągu w Długim Ługu. 

 Radny Stanisław Szubzda – nie jest to odpowiedź zadowalająca. 

Do tego tematu odniósł się również Wójt Gminy mówiąc, że problem był, nie wiem, 

czy jeszcze jest. Od Prezesa uzyskałem taką informację, że ich zdaniem przyczyną 

zanieczyszczeń była studnia głębinowa w kurnikach, które powstały w Laskowszczyźnie i 

najpóźniej 29 maja mieli oni zostać odłączeni od Wodociągów. Występują takie przypadki, gdy 

ciśnienie wody w studni głębinowej jest wyższe niż w wodociągu, a zawór jest otwarty albo 

nieszczelny i wtedy jest przenikanie tej wody do sieci wodociągowej i ich zdaniem nastąpiło to 

właśnie na tym odcinku wodociągu poczynając od Jasionowej Doliny, poprzez 

Laskowszczyznę, aż do Zabrodzia, stąd takie zabarwienie. Mają jeszcze sprawdzić jedną 

studnię głębinową, czy przypadkiem sytuacja nie jest podobna.  

Radny Antoni Mróz – ale ujęcie prywatne nie może być połączone z siecią 

wodociągową, więc jak to było zrobione w tym miejscu?  

http://www.korycin.pl/
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Wójt – było przyłącze setką, to jest przekrój bardzo duży, natomiast nie odbiera się 

możliwości funkcjonowania dla tego przedsiębiorstwa, gdyż oni mieli uruchomić własną stację. 

Woda była, mam nadzieję, że już nie jest, fatalna, aczkolwiek badania, które były robione 

również u mnie pokazały, że nie jest zanieczyszczona, tylko ma mętny kolor.  

Dalsza część dyskusji w tym temacie oraz w temacie odpowiedzi na kolejne wnioski do 

odsłuchania na stronie internetowej: www.korycin.pl  

Radna Emilia Lengiewicz wystąpiła z prośbą o załączenie na stronie BIP do protokołu 

odpowiedzi od Starosty Sokólskiego w temacie wyjęcia z planu inwestycji modernizacji 

powiatowych dróg w 2023 roku drogi leżącej na terenie naszej gminy, aby wszyscy mieszkańcy 

mogli się z tym zapoznać.  

Antoni Pakuła – ja politykiem nie jestem, ale już przez kilka rządów upominam się, 

żeby coś w Kumiale w końcu zrobić i żadnej odpowiedzi nie ma ……………. 

Dalsza część wypowiedzi radnego i odpowiedź Wójta do odsłuchania na www.korycin.pl 

 

Ad.20/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad głos zabrała pani 

przewodnicząca i poprosiła państwa radnych o zgłaszanie interpelacji i zapytań o charakterze 

zasadniczym, dotyczących spraw gminnej wspólnoty.  

Poinformowała jednocześnie, że w okresie międzysesyjnym na jej ręce nie wpłynęły 

interpelacje i zapytania państwa radnych w formie pisemnej. 

Radny Antoni Mróz – chodzi o Popiołówkę, w tej chwili jeżdżą tam już setki 

samochodów i myślałem różnie, ale może chociaż taki zwykły wyświetlacz zamontować. Sam 

widziałem – wjeżdża się do wsi, wyświetla „zwolnij” i zwalniają ludzie, to jakoś na psychikę 

działa. Nie ma innego wyjścia, znaki z ograniczeniem prędkości nie działają, a „stówą” to 

wjeżdżają normalnie. Z tej strony od Ostrej Góry to nikt nie zwalnia, a przy remoncie mostu to 

jeżdżą wszystkim. 

Dalsza część dyskusji w kwestii powyższego wniosku do odsłuchania na: www.korycin.pl  

 Radny Radosław Andrysewicz – ja mam jeszcze trzy zapytania:  

1) droga nr 103978B Zabrodzie – Olszynka, przy lesie, bliżej drogi „milowskiej”, korzenie 

strasznie mocno uszkadzają nawierzchnię, jeszcze chwila i te korzenie będą na zewnątrz, 

proszę, żeby to sprawdzić, 

2) droga „milowska” nr 103977B – są dwa przepusty we wsi Olszynka, które są bardzo mocno 

uszkodzone, dosłownie popękane; 20 kwietnia tego roku było zgłoszone do odpowiednich 

organów urzędu gminy wraz z dostarczeniem zdjęć uszkodzonych przepustów, 

3) jeszcze chciałbym otrzymać informację na temat wyniesionego przejścia dla pieszych na 

drodze „milowskiej” we wsi Olszynka, czy jest jakaś oficjalna odpowiedź w tej sprawie?  

 Sekretarz Gminy – nie, żadnej odpowiedzi od Powiatu nie mamy, tak samo jak były 

oględziny na ul. Słowiańskiej przy skrzyżowaniu, gdzie jest pan weterynarz, byli wtedy też 

mieszkańcy i również nie mamy żadnej odpowiedzi, tak jak drogi powiatowe nie są wykaszane. 

Zwracaliśmy się też o wyczyszczenie chodnika wzdłuż ul. Słowiańskiej, do zalewu, bo on jest 

własnością Powiatu i nie mamy żadnych odpowiedzi.  

http://www.korycin.pl/
http://www.korycin.pl/
http://www.korycin.pl/
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 Radny Janusz Małyszko – w tamtym miejscu, jeśli nie wyniesiony próg, to przydałby 

się taki sygnalizator, o jakim przed chwilą rozmawialiśmy, tam spełniałby swoją rolę. 

 Wójt – to jest droga gminna, widziałem – pani Małgorzata pokazywała mi zdjęcia 

dotyczące tych dwóch przepustów i uzgodniliśmy, że ma się zorientować, jakie by to były 

koszty, by je przebudować. Są to przepusty betonowe i podejrzewam, że ich pęknięcia 

spowodował zbyt ciężki ruch drogą „milowską”. Mnóstwo tirów tamtędy jechało, a wiemy, co 

te tiry robią z naszymi drogami, które nie są przystosowane do takich ciężkich pojazdów 

jadących w setkach czy może nawet w większych ilościach.  

Natomiast jeżeli chodzi o asfalt, to widzę to często jeżdżąc tą drogą. Nie wiem, co z tym fantem 

zrobić. Właściwie tak samo jest przy każdym lesie np. w Ostrej Górze czy na drodze z Bombli 

do Stoku. Trzeba byłoby spytać fachowców, w jaki sposób poprzecinać te korzenie, może jakieś 

urządzenia hydrauliczne ku temu są. Zorientujemy się, ale to jest problem na drogach blisko 

rosnących drzew, szczególnie sosny robią ogromne zniszczenia. Z przepustami myślałem, że 

może zrobimy z ubezpieczenia, ale nie wchodzi to w zakres ubezpieczenia ze względów 

oczywistych, więc jeżeli nie pozyskamy środków na remont drogi „milowskiej”, to należałoby 

szukać we własnym budżecie środków przynajmniej na przebudowę tych dwóch przepustów, a 

to są duże pieniądze.  Jeżeli mówimy o asfalcie to są to duże wydatki, ale świadomość jest.  

 Radna Emilia Lengiewicz – dostałam zgłoszenie o drzewie przy drodze powiatowej 

Korycin – Rudka, za wjazdem na cmentarz, jest spróchniałe drzewo, które może zagrażać 

kierowcom. Proszę, żeby zgłosić, dziś też chyba spadły gałęzie. 

 Radny Jerzy Burak – jest tam bardzo duża topola i to z niej gałęzie spadają.  

Radna Lengiewicz – widziałam ostatnio taśmę przy drzewach, po prawej stronie patrząc od 

wiatraka, bo tam też chyba jest spróchniałe. 

 Sekretarz odpowiedziała, że tam jest zabezpieczone, ale to są księdza brzozy i ksiądz 

wystąpił do konserwatora i przez cały czas jest kwestia dokumentów. To już rok trwa, bo w 

zeszłym roku firma, która wykasza zieleń, zgłosiła ten problem i rozmawialiśmy z księdzem i 

ksiądz się zwrócił do konserwatora i teraz zabezpieczyliśmy taśmami.  

 Radna Lengiewicz – może jakoś oznaczyć „uwaga drzewa” bo tamtędy ludzie chodzą 

do kościoła i na cmentarz. 

 Sekretarz – może zwrócimy się do księdza z pytaniem, na jakim to jest etapie i wówczas 

będziemy mogli państwu udzielić informacji. Nie możemy też zawieszać jakiś plakietek na 

terenie księdza bez jego wiedzy. 

 Dalszych wniosków ze strony radnych nie było, więc pani przewodnicząca obrad 

poinformowała, że we wniosku pani Ingi Kimborowicz  jest zawarte, że na koniec porządku 

obrad pani prosi o głos. Czy to jest aktualne pani Ingo? 

 Pani Kimborowicz – jak najbardziej. Odniosę się do wypowiedzi pana Wójta, który we 

mnie chce wzbudzić poczucie wstydu, winy, bo podjęłam niewygodne dla niego pytania i 

tematy. Dla mnie najpilniejszą sprawą jest obniżka opłat za śmieci. Czy ja tymi wszystkimi 

inwestycjami się najem, przepraszam bardzo. Niektóre są bardzo dobre, trafione i za to się 

należy podziękowanie, to są drogi, przedszkola i inne rzeczy, a reszta? To są tylko propozycje 

pana, a nie Rady, tylko za przyzwoleniem Rady realizuje pan te swoje pomysły. Jakie są koszty 
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utrzymania tych inwestycji np. tężni? Na to są pieniądze, teraz przegłosowaliście ponad 

90 000zł, a cały program dofinansowania dla rodzin wielodzietnych, czyli obniżając te opłaty 

o połowę, kosztowałby niecałe 60 000 zł. To na to już nie ma. Na psy 87 000 zł, w skali 

miesiąca to 7000 zł. Na 11 psów to jest koszt 637 zł miesięcznie, a z GOPS-u na dziecko dostaje 

się 500 zł. Na podwyżki wynagrodzeń też jest, bo wiemy, jaka jest sytuacja gospodarcza i jaka 

jest inflacja. Inflacja dotyczy zakładam tylko pracowników Urzędu. Dlaczego nie ma 

stypendiów dla zdolnych uczniów? Czy nie można znaleźć w budżecie gminy chociaż jakąś 

kwotę na te stypendia? Fundusz sołecki – czy mieszkańcy mają wpływ choć na jeden grosz z 

tego funduszu? Czy nie można było pozwolić chociaż raz na kilkadziesiąt lat im zdecydować, 

na co go przeznaczą i dać im możliwość wyboru, ale nikt tych mieszkańców nie pyta. Samo 

państwo daje narzędzia, żeby chronić rodziny wielodzietne, chronić mieszkańców, takie 

artykuły do obniżenia tych opłat i wy z tego nie korzystacie. To jaka jest polityka prorodzinna 

w gminie prowadzona? Czy zaczyna się i kończy wyłącznie na budowie placu zabaw? Właśnie 

dzisiaj to pokazaliście.  

Teraz jeszcze chcę zwrócić się do pana radnego Stanisława Szubzda – zabiera pan głos 

wyłącznie, żeby wytknąć jednej osobie potrzebę zaistnienia, nie rozumiem, co pan chce tym 

osiągnąć? Pan nie wnosi żadnych propozycji rozwiązań, nie zadaje żadnych pytań, a kogoś 

potępia. Wy w ogóle tutaj zbieracie się i robicie sobie żarty z tego?  

Teraz odnośnie folii rolniczej – to nieprawda, że nie było zainteresowania. Nikt nawet nie 

powiedział dla rolników, żeby te deklaracje złożyli, żeby oszacować poziom tego 

zainteresowania. Sama pytałam czy będzie realizowany program, gdzie pieniądze z 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska były do wzięcia przez gminę. I nie ma tak, że ktoś 

jeszcze grosze zwraca za to, jest problem z odbiorem tych śmieci. Mówiąc, że to wszystko dla 

mieszkańców, nie pytając o to mieszkańców uważam, że to jest krzywdzące. Mieszkańcy są 

potrzebni wówczas, kiedy niedługo już wybory. 

Teraz zwracam się z apelem do mieszkańców, że kiedy te wybory będą wiosną następnego 

roku, nie kierować się smakiem darmowej kiełbasy, nie kierować się lojalnością sąsiedzką, 

schować do kieszeni dumę i uprzedzenie i iść na wybory. A do radnych zwracam się, żeby idąc 

na kandydata na radnego, zdać sobie rachunek sumienia, w czyim interesie będziecie tutaj 

głosować, czyje będziecie realizować postulaty? Czy będziecie to robić dla mieszkańców czy 

dla kogoś, w imię czego i w imię kogo? I co się kryje pod hasłem „dla mieszkańców”.  

Dziękuję. 

 

Ad.21/  W powyższym puncie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poprosiła radnych, a także inne osoby obecne na sali obrad o zgłaszanie wolnych wniosków i 

informacji w sprawach różnych. 

Radna Julita Wasilewska – ja bym chciała poprosić o wystosowanie jakiegoś pisma, 

żeby w miejscowości Bombla zrealizować budowę chodników. Jeśli mogłaby gmina pomóc w 

tym, to ja bym bardzo prosiła.  

Radny Leszek Wróbel – tylko wpierw mieszkańcy muszą chcieć. 

Radna Wasilewska – mieszkańcy chcą, już w poprzedniej kadencji chcieli. 

 Radny Wróbel – gadają, że im ten chodnik nie potrzebny, bo chodniki trzeba sprzątać. 

Wójt Gminy – wysłuchaliśmy tego oratorium, ja dziękuję za te słowa, były świetnie 

przeczytane i przygotowane.  
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Tak trochę smętnie słuchać tego typu zarzutów, ale trzeba wysłuchać, bo może jakieś ziarno 

 prawdy w nich jest. Natomiast patrząc na to, jak podchodzimy poważnie do przeróżnych 

 spraw, ile przynosi to efektów, nie tylko inwestycje, ale ukierunkowanie i do dzieci i do 

 seniorów i do osób w różnym wieku. Przecież właściwie u nas trudno znaleźć kogoś, kogo się 

 nie zna to raz, po drugie kogoś, komu się nie poda ręki czy nie powie dzień dobry. To taki 

 zwyczaj, takie normalne, ale też kto ma ze strony samorządu i ze strony naszych różnych 

 jednostek jakąkolwiek krzywdę i ile jeszcze można zrobić więcej z tak skromniutkim  

budżetem, gdzie właściwie nie ma nic, bo gdybyśmy to robili z własnych środków, to właściwie 

 w tym momencie byłoby zero. Taki dziwny apel przedwyborczy, ale Szanowni Państwo mamy  

święto samorządowe, 27 maja dzień samorządowca. Dzisiaj mamy wprawdzie 30, ale to 

 dopiero niedawno. Mówiąc o tym wystąpieniu też chciałem państwu powiedzieć, że 

 dla mnie to święto wyjątkowe, ponieważ to już 32 rok służby tej małej ojczyźnie i słysząc takie  

głosy i zastanawiając się i mając refleksje, nie wiem, o co chodzi.  

Wielu mi zarzucało, że pójdę w posły. Może takie myśli były, ale dla mnie najważniejsza jest 

ta mała ojczyzna i w trosce o nią chcę wszystkim powiedzieć, że nie, że w następnej kadencji 

też będę kandydował na Wójta Gminy Korycin, ażeby nie dopuścić tutaj warcholstwa, nie 

dopuścić populizmu, nie dopuścić ludzi, którzy rozwalą to, co żeśmy robili z Wami 

mieszkańcami, z Wami radnymi, z tymi, którzy tu byli przed Wami, z pracownikami. 

Zmieniliśmy ten świat. Przeważnie krzyczą ludzie, którzy oglądają tą naszą małą ojczyznę od 

niedługiego czasu, ale każdemu można. Tylko trzeba się zastanowić za co, z czego, w jaki 

sposób. Krzyczeć można dużo, tylko trzeba powiedzieć „jak”. My mamy na to receptę, mamy 

szereg zamierzeń, dzisiaj też kolejne zostało tu przedyskutowane i przegłosowane, będziemy 

próbować. To, co robimy, to jest dla nas, dla naszych dzieci, dla nas samych i dla nikogo innego. 

To chciałem wam powiedzieć i tym, którzy nas oglądają i słuchają – moim i waszym 

mieszkańcom i wszystkim osobom, które pracowały, służyły naszej małej ojczyźnie – 

pracownikom, szefom jednostek, wszystkim moim ludziom, którzy zmieniają ten nasz mały 

świat chciałem podziękować i pogratulować. To piękne święto. Gdyby nie było samorządu 

terytorialnego, gdyby nie było gminy – obserwowałem takie światy: w Gruzji, w Mołdawii, w 

Ukrainie, w Białorusi, to by nie było nic. My natomiast w przeciągu 30 lat zmieniliśmy Polskę 

i na wsi i w miastach i w miasteczkach i w gospodarstwie i w przedsiębiorstwie, wszędzie. To 

jest nasza samorządowa zasługa. Mówiąc samorząd – mówimy my, ludzie, mieszkańcy, 

ponieważ nie ma innej wersji wydarzeń.  

Dzięki wszystkim, myślę, że za chwilę będzie jeszcze okazja, żeby uścisnąć sobie dłoń. 

 

 

 

Ad.21/  Wobec wyczerpania porządku dziennego XXXV Sesji Rady Gminy Korycin 

pani przewodnicząca stwierdzeniem „Zamykam obrady sesyjne” zamknęła je, dziękując 

jednocześnie za sprawny i rzeczowy ich przebieg.  

 

 

 

 

Protokołowała:        Przewodniczący Rady 

Ewa Michnowicz             Iwona Chwiećko 


